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Drodzy Mieszkańcy,
Nowo wybrana Rada Miejska roz-

poczęła już pracę, wybrane zostało pre-
zydium. Gratuluję wyboru na kolejną 
kadencję Przewodniczącemu Rady 
Tomaszowi Wiśniewskiemu i Wice-
przewodniczącym Grzegorzowi Bana-
szkiewiczowi oraz Jackowi Cieślakowi. 
Radni podzielili się obowiązkami wy-
bierając komisje problemowe tak, by 
móc efektywniej skupić się na konkret-
nych zagadnieniach, które następnie są 
poddawane pod głosowanie całej rady. 
Podczas sesji inauguracyjnej zarówno 
ja jako burmistrz jak i radni złożyliśmy 
ślubowanie, tym samym podjęliśmy się 
zadania pracy na rzecz gminy, która jest 
naszą małą ojczyzną. Zobowiązaliśmy 
się do tego, by czuwać nad dalszym 
rozwojem miejsca, które nie tylko dla 
mieszkańców, ale i dla nas oraz naszych 
rodzin jest miejscem pracy, edukacji 
oraz wypoczynku. Jestem przekonany, 
że to będą kolejne lata dynamicznego 
rozwoju. Czego oczywiście sobie i Pań-
stwu życzę.

Odbyła się też ostatnia sesja zamyka-
jąca kadencję 2018-2024, jeszcze raz ser-
decznie dziękuję wszystkim za ostatnie 
lata owocnej współpracy. Ustępującym 

Radnym życzę pomyślności w realizacji 
dalszych planów, a ponownie wybra-
nym dalszej dobrej i konstruktywnej 
pracy dla dobra Gminy Błonie.

Niezmiernie się cieszę, że reakty-
wowana Młodzieżowa Rada Miejska 
prężnie działa, a młodzież możemy 
spotykać na ważnych gminnych wy-
darzeniach. Wasz młodzieńczy zapał 
jest godny podziwu.

Jesteśmy mniej więcej w połowie ze-
brań wyborczych w sołectwach, przy-
pomnijmy, że mamy ich w gminie aż 
32! Funkcja sołtysa to bardzo ważne 
zadanie. Bycie blisko mieszkańców 
i ich problemów pozwala zrozumieć 
specyfikę miejsca, zauważyć i zgłosić 
sprawy, które nie zawsze są widoczne 
dla osób spoza danej społeczności. To 
mieszkańcy najlepiej wiedzą, czego 
brakuje w ich sąsiedztwie, co można 
poprawić i ulepszyć.

Za nami wiosenny eko piknik i uro-
czystości upamiętniające konstytucję 
3 Maja oraz wspomnienie św. Floriana 
patrona strażaków. Już za chwilę bę-
dziemy celebrować święto miasta – Dni 
Błonia. Te spotkania i duża frekwencja 
to zawsze dla mnie wielka radość. Nie-
odłącznym elementem mojej pracy są 

oficjalne spotkania i ważne dokumenty, 
jednak największą satysfakcję dają bez-
pośrednie spotkania z mieszkańcami. 
Wspólne świętowanie i zabawa integru-
ją całą społeczność. Jestem pewien, że 
w bogatym programie imprezy każdy 
znajdzie dla siebie ciekawe wydarzenie.

Za nami matury i egzaminy ósmokla-
sisty, mocno trzymałem kciuki za dobre 
wyniki, teraz życzę wszystkim młodym 
dobrych wyborów dalszej edukacji lub 
dobrego wejścia w dorosłość.

A ponieważ za oknem już właści-
wie lato, pragnę przypomnieć, że ba-
sen w Centrum Sportu jest jedynym 
miejscem, gdzie bezpiecznie możemy 
spędzić czas w wodzie, choć musimy 
pamiętać o koniecznej przerwie tech-
nologicznej od 8 lipca na okres około 
pięciu tygodni. Niestety, błońskie gli-
nianki ze względu na małą głębokość 
zbiorników nie pozwalają na stworze-
nie tam kąpieliska. Można jednak spę-
dzić czas na pikniku. Są nawet specjal-
ne miejsca do grillowania. Przyłączam 
się jednak do apelu błońskich wędkarzy 
– zachowajmy tam porządek, nie zo-
stawiajmy śmieci.

Zenon Reszka
Burmistrz Błonia
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Notatka z LXXXIII sesji Rady Miejskiej w Błoniu
W dniu 24 kwietnia 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  
o samorządzie gminnym (tj. Dz.U. z 2023 r., poz. 40), w związku z wnioskiem 
burmistrza Błonia, w sali konferencyjnej im. Jacka Fuglewicza w Centrum Kultury 
odbyła się LXXXIII sesja Rady Miejskiej w Błoniu będąca zarazem ostatnią  
w VIII kadencji (2018-2024).

Na sesji podjęto następujące uchwały:
•	 zmieniającą uchwałę Rady Miej-

skiej w Błoniu w sprawie Wielolet-
niej Prognozy Finansowej gminy 
Błonie na lata 2024-2038,

•	 zmieniającą uchwałę budżetową 
Gminy Błonie na rok 2024,

•	 w sprawie zmiany uchwały 
nr LXXXI/601/24 RM w Błoniu 
z dnia 5 lutego 2024 roku w sprawie 
planu dofinansowania form dosko-
nalenia zawodowego nauczycieli 
szkół i przedszkoli, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina 
Błonie oraz ustalenia maksymal-
nej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie w 2024 roku.

Rada podjęła uchwałę zmieniającą za-
pis § 6, który otrzymał brzmienie: O do-
finansowanie do opłat za doskonalenie 
zawodowe mogą ubiegać się nauczyciele:
1. zatrudnieni w szkołach i przedszko-

lach, dla których organem prowadzą-
cym jest Gmina Błonie,

2. podnoszący swoje kwalifikacje zgod-
nie z potrzebami kadrowymi i organi-
zacyjnymi placówki. Dofinansowanie 

nie przysługuje nauczycielowi, który 
powtarza semestr lub rok studiów 
czy korzysta z urlopu dziekańskiego. 
Nauczyciel zatrudniony w więcej niż 
jednej placówce oświatowej, dla której 
organem prowadzącym jest Gmina 
Błonie, może ubiegać się o dofinan-
sowanie kształcenia tylko w jednej 
placówce.
Konieczność wprowadzonych zmian 
wynika z faktu, że Organ doszedł do 
przekonania, że w Karcie Nauczycie-
la i rozporządzeniu wykonawczym 
brak jest delegacji do wprowadzenia 
postanowień obligujących nauczycieli 
do zwrotu otrzymanego dofinanso-
wania jak również zobowiązujących 
nauczycieli, którzy otrzymali dofinan-
sowanie do doskonalenia zawodowego 
do przepracowania po zakończeniu 
doskonalenia co najmniej 2 lat w pla-
cówkach oświatowych, których orga-
nem prowadzącym jest Gmina Błonie. 
Postanowienia takie mogą ewentu-
alnie wynikać z umowy o dofinan-
sowanie lub z umowy szkoleniowej 
na zasadzie art. 103 (4) i art. 103 (5) 
Kodeksu pracy.

Wprowadzenie zmian spowodo-
wane było koniecznością aktualizacji 
terminu wejścia w życie uchwały.

•	 w sprawie wprowadzenia Regu-
laminu korzystania z parkingu 
zlokalizowanego przy budynkach 
Urzędu Miejskiego w Błoniu.
Rada Miejska podjęła uchwałę 

w sprawie wprowadzenia Regulaminu 
korzystania z parkingu zlokalizowane-
go przy budynkach Urzędu Miejskiego 
w Błoniu. Parking zlokalizowany jest 
pomiędzy budynkami Urzędu Miej-
skiego w Błoniu przy ul. Rynek 6, 6a 
i 6b. Parking jest płatny, niestrzeżony, 
częściowo monitorowany, czynny 24h 
na dobę, 7 dni w tygodniu.

Cennik obowiązujący na parkingu 
(płatność w kasie automatycznej):

Dni robocze w godzinach 06.00-18.00:
- parkowanie do 30 min. – bezpłatnie
- pierwsza godzina – 3,00 PLN
- każda następna rozpoczęta godzina - 
3,00 PLN
- czas na opuszczenie parkingu po uisz-
czeniu opłaty wynosi 10 minut
- opłata za zgubienie biletu parkingowego 
– 100,00 PLN
Dni robocze 18.00-06.00 oraz dni wolne 
od pracy:
- za każdą rozpoczętą godzinę – 1 PLN
- czas na opuszczenie parkingu po uisz-
czeniu opłaty wynosi 10 minut
- opłata za zgubienie biletu parkingowego 
– 100,00 PLN

•	 w sprawie uchwalenia zmiany miej-
scowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Błonie dla 
części wsi Nowa Wieś, uchwalo-
nego Uchwałą nr XXXI/210/05 
z dnia18 kwietnia 2005 r.
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Niniejsza zmiana miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru gminy Błonie w obrębie wsi 
Nowa Wieś dotyczyła zmian teksto-
wych planu miejscowego w zakresie 
zmiany powierzchni sprzedażowej 
usług handlu dla terenu oznaczonego 
symbolem 4UM. Wprowadzona zmiana 
planu miejscowego wynikała z wnio-
sków składanych przez inwestorów.

•	 w sprawie ustalenia lokalizacji inwe-
stycji mieszkaniowej w Błoniu przy 
ul. Modlińskiej, na terenie części 
działki ewid. nr 41/2 obr. 0002.
Teren objęty planowaną inwestycją 

zlokalizowany jest w Błoniu i przylega 
do ulicy Modlińskiej oraz ulicy Pas-
sowskiej. Inwestor planuje zrealizować 
inwestycję mieszkaniową polegającą 
na budowie zespołu budynków A, B, 
C, D: trzy budynki mieszkalne wielo-
rodzinne i jeden budynek mieszkalny 
wielorodzinny z lokalami usługowymi 
w parterze budynku A wraz z niezbęd-
ną infrastrukturą.

•	 w sprawie zasad udzielania dotacji 
na prace konserwatorskie, restau-
ratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do reje-
stru zabytków lub znajdującym 
się w gminnej ewidencji zabytków.
Konieczność ponownego podjęcia 

uchwały wynikała z uchylenia przez 

RIO Uchwały nr LXXXII/625/24 z dnia 
18.03.2024 r. RIO uchyliła ww. uchwa-
łę z powodu nieuwzględnienia uwagi 
UOKiK, która wpłynęła już po uchwale-
niu uchwały tj. 19.03.2024 r., a dotyczyła 
zapisów § 7 ust.1 pkt 1., tj. zaświadczenia 
o otrzymaniu pomocy de minimis, które 
powinno zawierać okres 3 minionych 
lat. W przyjętej uchwale był zapis rok 
bieżący i dwa poprzednie lata.

Podstawą uchwały w sprawie zasad 
udzielania dotacji na prace konser-
watorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków jest art. 81 ust. 1 
ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochro-
nie zabytków i opiece nad zabytkami.

Przepis ten przyznaje radzie gminy 
kompetencję do udzielania dotacji ce-
lowej na prace konserwatorskie, restau-
ratorskie i roboty budowlane przy za-
bytku wpisanym do rejestru zabytków 
na zasadach określonych w podjętych 
przez nie uchwałach.

Podjęta uchwała w tej sprawie ma 
dać właścicielom obiektów zabytko-
wych możliwość ubiegania się o dotację 
oraz zachęcić ich do podejmowania 
prac konserwatorskich i restaurator-
skich przy wsparciu z budżetu gminy.

•	 w sprawie uchylenia w całości 
Uchwały nr LXXXII/612/24 Rady 
Miejskiej w Błoniu z dnia 18 marca 
2024 r. dotyczącej wyboru ławników 

do Sądu Rejonowego w Grodzisku 
Mazowieckim w wyborach uzupeł-
niających na kadencję 2024-2027
W dniu 18 marca 2024  r. Rada 

podjęła Uchwałę nr LXXXII/612/24 
w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Rejonowego w Grodzisku Mazowiec-
kim w wyborach uzupełniających na 
kadencję 2024 – 2027.

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Błoniu przekazał prezesowi Sądu 
Rejonowego w Grodzisku Mazowiec-
kim listę wybranych ławników wraz 
z dokumentami zgodnie z zapisem §3 
wskazanej uchwały.

W związku z wpłynięciem do 
Rady pisma wiceprezesa Sądu Rejo-
nowego w Grodzisku Mazowieckim 
informującego, że wybrana osoba na 
ławnika nie spełnia wymogów ustawo-
wych, o których jest mowa w art. 158 
§1 pkt 5 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. 
Prawo o ustroju sądów powszech-
nych (tj. Dz. U. 2024 r.; poz. 334) oraz 
w związku z tym, że nie występują inni 
kandydaci na ławników do Sądu Rejo-
nowego w Grodzisku Mazowieckim na 
kadencję 2024 – 2027, należało uchylić 
w całości wcześniej podjętą uchwałę.
•	 oraz dwie uchwały w sprawie przeka-

zania i zajęcia stanowiska odnośnie 
skargi.

Opracowała:
Justyna Dwojewska
Biuro Rady Miejskiej
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I sesja Rady Miejskiej kadencji 2024 – 2029
W dniu 7 maja 2024 r. w sali widowiskowej w Centrum Kultury odbyła się 
I sesja Rady Miejskiej w Błoniu w kadencji 2024-2029. 

Przybyli na nią mieszkańcy i zapro-
szeni goście. Sesję zwyczajowo otwiera 
i prowadzi, aż do momentu wybrania 
nowego przewodniczącego, radny se-
nior. Ta zaszczytna funkcja przypadła 
pani Helenie Szymańskiej. Na początku 
miało miejsce wprowadzenie sztandaru 
gminy i odśpiewanie hymnu narodowe-
go. Karolina Gąsińska –przewodnicząca 
Miejskiej Komisji Wyborczej wręczyła 
zaświadczenia o wyborze na stanowisko 
burmistrza Błonia Zenonowi Reszce oraz 
nowym radnym.

Radnymi Rady Miejskiej w Błoniu 
kadencji 2024-2029 zostali:

1. Grzegorz Banaszkiewicz
2. Jakub Bargieł

3. Marzena Cichewicz
4. Jacek Cieślak
5. Maciej Górski
6. Janusz Guzik
7. Tomasz Janowski
8. Marcin Kołota
9. Grzegorz Kołpaczyński
10. Grażyna Laskowska
11. Katarzyna Mielcarz
12. Mirosław Nowakowski
13. Maciej Pater
14. Aneta Piotrowska
15. Andrzej Pływaczewski
16. Ewa Podyma
17. Helena Szymańska
18. Waldemar Szymański
19. Jarosław Uraszewski
20. Barbara Wielogórska
21. Tomasz Wiśniewski.

Następnie prowadząca sesję radna se-
nior Helena Szymańska odczytała treść 
roty i wszyscy nowo wybrani radni złożyli 
ślubowanie. W dalszej kolejności ślubo-
wanie złożył burmistrz Błonia Zenon 
Reszka. Burmistrz elekt został wybrany na 
to stanowisko już po raz piąty. W swoim 
przemówieniu podziękował mieszkań-
com za udział w wyborach 7 kwietnia oraz 
za zaufanie, jakim go obdarzyli. Podzięko-
wał wszystkim współpracownikom za wy-
tężoną pracę oraz rodzinie i przyjaciołom 
za wsparcie. Burmistrz zapewnił, że nie 
zawiedzie zaufania mieszkańców oraz że 
jest pełen sił i zapału, aby wspólnie z Radą 
Miejską i pracownikami samorządowymi 
realizować najlepszy program oraz najlep-
sze rozwiązania i inwestycje dla Gminy 
Błonie, oczywiście przy współudziale 
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wszystkich mieszkańców dla wspólnego 
dobra i pomyślności Gminy Błonie – na-
szej „małej Ojczyzny”. Następnie przed-
stawił najważniejsze kierunki rozwoju 
Gminy Błonie na najbliższych pięć lat.

Kolejnym punktem sesji był wybór 
prezydium nowej Rady Miejskiej. W taj-
nych głosowaniach radni wybrali spośród 
siebie przewodniczącego, którym ponow-
nie został radny Tomasz Wiśniewski. 
I wiceprzewodniczącym wybrano radne-
go Grzegorza Banaszkiewicza, a II wi-
ceprzewodniczącym radnego Jacka Cie-
ślaka. Teraz przed radą pracowity okres: 
powoływane będą stałe komisje proble-
mowe, komisja rewizyjna, komisja skarg, 
wniosków i petycji oraz ustalany będzie 
ich skład osobowy. W wyznaczonym 
terminie radni mają obowiązek złożenia 
oświadczeń majątkowych, a sprawozdanie 
z wykonania budżetu gminy za rok 2023 
jest już gotowe do analizy.

Uchwały Rady Miejskiej w Błoniu 
w pełnym brzmieniu są dostępne w Biu-
letynie Informacji Publicznej na stronie 
internetowej Gminy Błonie www.blonie.pl 
w zakładce Rada Miejska/Uchwały 2024.

Opracowała:
Justyna Dwojewska - Biuro Rady Miejskiej
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14 kwietnia 2024 roku odbył się emo-
cjonujący Turniej o Puchar Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w piłkę nożną. Impreza ta 
cieszyła się ogromnym zainteresowaniem, 
wzięło w niej udział ponad 200 uczestni-
ków, a drugie tyle kibicowało swoim fawo-
rytom. Atmosfera podczas turnieju była 
niesamowita. Młodzi zawodnicy dawali 
z siebie wszystko na boisku. Radość oraz 
emocje towarzyszyły każdemu meczowi.

Zwycięzcą została drużyna Real Ma-

dryt, która w finale pokonała drużynę 
MTS Błonie. Trzecie miejsce zajęła dru-
żyna KS Red Boys Błonie. Zwycięzcy 
otrzymali puchar Młodzieżowej Rady 
Miejskiej oraz indywidualne nagrody dla 
najlepszych zawodników.

Turniej o Puchar Młodzieżowej Rady 
Miejskiej był nie tylko okazją do rywaliza-
cji sportowej, ale także doskonałą okazją 
do integracji młodzieży oraz promocji 
zdrowego trybu życia.

Dziękujemy wszystkim drużynom za 
udział i mamy nadzieję, że wkrótce więcej 
takich imprez!

Dziękujemy za ufundowanie medali 
i pucharów opiekunowi MRM Panu Jaku-
bowi Bargłowi oraz za nagrody rzeczowe 
UM Błonie.

Ogromne podziękowanie za pomoc 
w organizacji dla Pana Macieja Patera.

MRM
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Marzec był drugim miesiącem na-
szych działań dla lokalnej społecz-
ności. Radni MRM 8 marca wybrali 
się na targ oraz rynek w Błoniu, aby 
poczęstować mieszkanki Gminy Bło-
nie spersonalizowanymi krówkami 
z okazji Dnia Kobiet.

24 marca włączyliśmy się w pomoc 
dla chorej na raka uczennicy I LO 
w Błoniu im. Władysława Broniew-
skiego. Zorganizowaliśmy tego dnia 
w czasie kiermaszu wielkanocnego 
stoisko z ciastami, babeczkami, my-
dełkami, chlebami i innymi smako-
łykami. W czasie zbiórki udało nam 
się zebrać dzięki wielu osobom dobrej 
woli 6704,66 zł.

MRM

Sołectwo  Termin wyborów Miejsce
Łaźniewek 03.06.24 godz. 17.00 Dom Kultury w Radzikowie
Marysinek 03.06.24 godz. 17.00 Restauracha „Pod Bażantem”
Nowe Faszczyce 04.06.24 godz. 17.00 Nowe Faszczyce 9
Nowa Wieś 04.06.24 godz. 17.00 Restauracja ,,Łowisko”
Nowa Górna 05.06.24 godz. 17.00 OSP Górna Wieś
Nowy Łuszczewek 17.06.24 godz. 17.00 Nowy Łuszczewek 7
Piorunów 06.06.24 godz. 17.00 Restauracja ,,Łowisko”
Radonice 06.06.24 godz. 17.00 Radonice 4
Radzików (wieś) 10.06.24 godz. 17.00 Radzików Wieś 1
Rochaliki 10.06.24 godz. 17.00 OSP Górna Wieś
Rokitno 11.06.24 godz. 17.00 Rokitno 17a
Stare Faszczyce 11.06.24 godz. 17.00 Stare Faszczyce 43
Stary Łuszczewek 12.06.24 godz. 17.00 Stary Łuszczewek 12A
Wawrzyszew 12.06.24 godz. 17.00 OSP Górna Wieś
Witki 13.06.24 godz. 17.00 Witki 16
Wola Łuszczewska 13.06.24 godz. 17.00 OSP Górna Wieś
Żukówka 14.06.24 godz. 17.00 Żukówka 19A
Błonie Wieś 14.06.24 godz. 17.00 Błonie Wieś, ul. Sochaczewska 107
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Pracowita wiosna 
Młodzieżowej 
Rady

Terminy zebrań wyborczych
w sołectwach



7 maja odbyła się uroczysta I sesja 
Rady Powiatu Warszawskiego Zachod-
niego w kadencji 2024 - 2029, na której 
zaprzysiężono nowo wybranych radnych 
powiatu, dokonano wyborów przewod-
niczącego i wiceprzewodniczących Rady 

Powiatu, starosty warszawskiego zachod-
niego i członków Zarządu Powiatu.

Funkcję przewodniczącego Rady Po-
wiatu objął Michał Gajewski, natomiast 
wiceprzewodniczącymi Rady zostali: Anna 
Bernatowicz – Sobiech i Michał Kanclerz.
Nowym starostą warszawskim zachod-
nim został Romuald Reszka. 

W skład nowego Zarządu Powiatu 
weszli: Romuald Reszka jako starosta 
warszawski zachodni, Wiesław Pszczół-
kowski jako wicestarosta, Wojciech Białas, 
Ewelina Degowska i Witold Malarowski 
jako członkowie Zarządu.

Gratulujemy i życzymy powodzenia!
Powiat Warszawski Zachodni

Uroczystość otworzył nowo wybra-
ny starosta Romuald Reszka, który 
w poprzedniej kadencji pełnił funkcję 
członka Zarządu. Podziękował do-
tychczasowemu staroście za 5 kadencji 

pracy w samorządzie i powiedział, 
że na stałe zapisał się w historii na-
szego powiatu. Wspomniał również, 
że starosta Jan Żychliński związany 
jest z samorządami od lat 90-tych: 

najpierw jako przewodniczący Rady 
Gminy Stare Babice, później jako 
przewodniczący Rady Powiatu, a od 
2002 r. jako wicestarosta powiatu. 
19 XI 2002 Jan Żychliński wybrany 

Zmiana na stanowisku starosty warszawskiego 
zachodniego

Rozpoczęcie nowej kadencji samorządu powiatu 
warszawskiego zachodniego

8 maja w Starostwie Powiatu Warszawskiego Zachodniego odbyła się uroczystość 
pożegnania starosty Jana Żychlińskiego, który kończy swoją 22 letnią pracę na tym 
stanowisku. W uroczystości uczestniczył nowo wybrany starosta i Zarząd Powiatu, 
dyrektorzy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy starostwa i służb powiatowych.

Składam serdeczne gratulacje nowo zaprzysiężonym Radnym Rady 
Powiatu Warszawskiego Zachodniego oraz nowo wybranym Władzom 
Powiatu. Mam nadzieję, że dobra współpraca pomiędzy samorządem 
powiatowym i gminnym będzie kontynuowana z korzyścią dla 
mieszkańców i rozwoju Gminy Błonie. 

Zenon Reszka - Burmistrz Błonia
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został na stanowisko starosty pwz, 
które sprawował do 07.05.2024 r. 

Podczas spotkania starosta Jan Ży-
chliński podziękował pracownikom 
powiatu i służb powiatowych za lata 
współpracy, wspomniał że zawsze 
starał się wprowadzać w urzędzie 
rodzinną atmosferę, ponieważ jego 
zdaniem, tylko w takich warunkach 
można efektywnie pracować dla dobra 
mieszkańców. Dziś starostwo ma już 
dobrą markę i udało się wiele osiągnąć 
przez ostatnich 25 lat. Jan Żychliński 
przypomniał, że mimo że powiaty 
w Polsce mają bardzo długą historię, 
bo pierwsze powstały już w średnio-
wieczu, to powiat warszawski zachod-
ni jest tworem nowym, powstałym 
w ostatnich 25 latach. Początkowo 
siedziba starostwa znajdowała się 
w Warszawie (przy ul. Fort Wola), 
poza terenem powiatu, stopniowo bu-
dowano wszystkie powiatowe służby, 
a prawdziwym przełomem stał się za-
kup biurowca w Ożarowie Mazowiec-
kim. Dziś na terenie powiatu mieszka 
ok. 130 tys. mieszkańców i powiat 
stale się rozwija. 

– Działalność w samorządzie jest 
jak dobra sztafeta w sporcie, dobrze 
gdy jest płynne przekazanie pałeczki 

i nowe osoby u steru władzy kontynu-
ują myśl poprzedników – zakończył 
starosta Jan Żychliński.

Nowo wybrany starosta Romuald 
Reszka zapewnił, że zamierza konty-
nuować dobre praktyki wprowadzone 
przez poprzednika. Zaznaczył przy 
tym, że ma swoją wizję rozwoju po-
wiatu, którą będzie realizował z nową 
radą i zarządem oraz dalszego uspraw-
niania pracy urzędu z korzyścią dla 

mieszkańców i pracowników. Przed-
stawił ponadto nowych członków Za-
rządu Powiatu.

Kolejną część spotkania wypełni-
ły podziękowania dla ustępującego 
starosty złożone przez wielu pra-
cowników powiatu i przedstawicieli 
służb, a także życzenia pomyślności 
skierowane na ręce nowo wybranego 
szefa urzędu.

PWZ
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Pozyskaliśmy 226 730,00 zł dofinansowania 
na remont nawierzchni boiska sportowego 
ORLIK w Błoniu
Gmina Błonie pozyskała 226 730,00 zł z funduszu samorządu województwa 
mazowieckiego, który w tym roku przeznaczył ponad 5,3 mln zł m.in. na inwestycje 
sportowe (dofinansowaniem objęto regiony warszawski zachodni i żyrardowski).

W dniu 25.04.2024  r. burmistrz 
Błonia Zenon Reszka wraz z Bogumiłą 
Koprowską skarbnik Gminy Błonie 
podpisali w Grodzisku Mazowieckim 
umowę na dofinansowanie zadania pn. 
„Remont nawierzchni boiska sporto-
wego ORLIK w Błoniu”.

Radni województwa mazowieckiego 
przeznaczyli ponad 5,3 mln zł na inwe-
stycje sportowe w regionie warszawskim 
zachodnim, działania edukacyjne z za-
kresu zdrowia psychicznego w powiatach 
warszawskim zachodnim, pruszkowskim 
i nowodworskim i rewitalizację miejsc 
pamięci w powiatach sochaczewskim 
i grójeckim. Umowy z beneficjentami 
podpisał marszałek Adam Struzik.

W tym roku samorząd województwa 
realizuje 22 autorskie zadania i progra-
my wsparcia, w ramach których gminy 
i powiaty mogą otrzymać dofinansowa-
nie na wykonanie inwestycji ważnych 
dla rozwoju lokalnych społeczności.

– Ponad miliard złotych na programy 
wsparcia w 2024 roku. To rekordowa 
kwota, którą samorząd województwa 
mazowieckiego przeznaczył na projekty 
i inicjatywy istotne z punktu widzenia 
lokalnych społeczności naszego regionu. 
Środki, które przekazujemy tym razem, 
pomogą m.in. w realizacji inwestycji 
sportowych i utworzeniu oraz remon-
tach miejsc pamięci narodowej – mówi 
marszałek Adam Struzik.

oprac. na podst. informacji prasowej 
Biura Prasowego Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Mazowieckiego

Mazowszepomaga 
#programywsparcia 

#solidarnośćmazowiecka
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Rodzice mogą składać wnioski
na wyprawkę „Błoński maluszek” i

Przypominamy, że już od 2 stycznia osoby zameldowane na terenie gminy Bło-
nie mogą składać wnioski o wyprawkę dla dzieci urodzonych od 1 stycznia 2024.

W skład wyprawki wchodzą m.in. body z długim rękawem, śliniak, 
pieluszki tetrowe, pieluchy jednorazowe, pieluszki jednorazowe do 
pływania, przytulanka i okrycie kąpielowe.

Regulamin otrzymania wyprawki oraz formularz wniosku 
o przyznanie wyprawki do pobrania na stronie www.blonie.pl BP

Uprzejmie informujemy, iż 
z uwagi na duże zainteresowanie 
mieszkańców i ograniczone środki 
finansowe przeznaczone na kastrację 
i sterylizację zwierząt w programie 
pn. „Zapobieganie bezdomności 
zwierząt w gminie Błonie” w ra-
mach „Mazowieckiego Programu 
Wsparcia Zapobiegania Bezdomno-
ści Zwierząt – Mazowsze dla zwierząt 
2024”, przyjmujemy wyłącznie wnio-
ski na sterylizację kocic, szczególnie 
tych wolno żyjących.

Więcej informacji:
tel. 22 725 30 04 
wewnętrzny: 170, 160
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Nowe parkingi w Błoniu!

W połowie maja 2024 r. burmistrz 
Zenon Reszka podpisał dwie umowy:
1. Na rozbudowę parkingu przy Cen-
trum Sportu w Błoniu, który zostanie 
powiększony o 45 miejsc i dodatkową 
drogę manewrową.
Wykonawca: Baltic Group Sp. z o.o., 
06-400 Ciechanów
Kwota inwestycji: 261 416,21 zł brutto.

Termin realizacji do 6 miesięcy od 
dnia podpisania umowy, czyli do 15 li-
stopada 2024 r.

2. Na budowę parkingu przy ul. Targo-
wej Błoniu na działkach nr ew. 13/130 
i 13/131. Inwestycja będzie polegać 
na budowie 61 miejsc parkingowych 
i drogi manewrowej.
Kwota: 562.848,00 zł brutto
Wykonawca: Dombruk Tomasz Boń-
czak Spółka Jawna (na zdjęciu poniżej).

Termin realizacji do 4 miesięcy 
od dnia podpisania umowy, czyli do 
15 września 2024 r.

BP
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Zagadka tajemniczego „kontenera”  
przy Centrum Administracji rozwiązana!
Stalowy zbiornik na wodę został zdemontowany w 2021 r. ze strychu budynku 
położonego przy ul. Sienkiewicza 4 podczas prac modernizacyjnych.

Sam budynek, usytuowany obec-
nie pod adresem ul. Rynek 6A, został 
ukończony w XX w. (około 1910 r.). 
Pierwotnie użytkowany był jako 
kamienica czynszowa ze składem 
aptecznym i mieszkaniem właści-
cieli. Budynek prawdopodobnie jako 
pierwszy w Błoniu posiadał bieżącą 
wodę i kanalizację odprowadzającą 
ścieki do dwóch szamb murowanych 
z cegły.

Stalowy, nitowany zbiornik o po-
jemności ok. 1000 litrów znajdował 
się na strychu. Zasilał on grawitacyjnie 
wewnętrzną instalację wodociągową 
w budynku. Woda ze studni dostarcza-
na była do zbiornika za pomocą pompy 
ręcznej. Kształt zbiornika i specyficzna 
forma jego dna zapewniała czystość 
wody. Wypływ wody do instalacji wo-
dociągowej znajdował się kilka centy-
metrów powyżej dna, przez co zanie-

czyszczenia nie były transportowane 
do instalacji, lecz mogły osadzać się na 
dnie. W najniższym punkcie zbiornika 
znajdował się zamykany wylot, umoż-
liwiający jego czyszczenie z osadów.

Po wojnie budynek został podzie-
lony na lokale mieszkalne i z czasem 
podłączony do miejskiej sieci wodocią-
gowej, a zbiornik pozostał na strychu 
nieużytkowany.

i Informujemy, że Gminna Spółka Wodna „Błonie” od maja 2024 r. przyjmuje interesantów w każdy wtorek 
w godz. 8:00 – 10:00 w budynku Centrum Administracji, ul. Rynek 6B (sala operacyjna, pokój nr 4). 

Gminna Spółka Wodna - przyjmowanie interesantów
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Projekt współfinansowany  
z Europejskiego Funduszu Społecznego Plus 
w ramach Programu Fundusze Europejskie 

dla Rozwoju Społecznego 2021-2027

Akademia GOZ
Krajowa Izba Gospodarcza 
w partnerstwie z Instytutem 

ADN sp. z o.o. sp. k.
zapraszają do udziału 

w projekcie

DLA KOGO

Do udziału w projekcie zapra-
szamy 490 kobiet i 400 mężczyzn 
zatrudnionych w 445 miktro, ma-

łych, średnich i dużych firmach 
z obszaru całej Polski. Zaintere-

sowanych wdrożeniem rozwiązań 
gospodarki o obiegu zamkniętym 

(GOZ) w przedsiębiorstwie.

Projekt realizujemy w okresie
od 01.03.2024 - 28.02.2027 r.

Rektrutacja będzie prowa-
dzona w rundach, a dokumnety 

zgłoszeniowe przyjmowane przez 
2 tygodnie raz na kwartał.

Więcej informacji na stronie 
projektu:

www.akademiagoz.com.pl

Wartość projektu:
10 927 739,90 PLN

Kwota dofinansowania z UE:
9 017 570,96 PLN

 
Projekt współfinansowany z Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach Programu Fundusze 

Europejskie dla Rozwoju Społecznego 2021-2027. 

Krajowa Izba Gospodarcza w partnerstwie z Instytut ADN sp. z o.o. sp. k. 
zapraszają do udziału w projekcie o numerze FERS.01.03-IP.09-0086/23 

Akademia GOZ 
DLA KOGO. Do udziału w projekcie zapraszamy 490 kobiet i 400 mężczyzn zatrudnionych w 445 mikro, 
małych, średnich i dużych firmach z obszaru całej Polski. Zainteresowanych wdrożeniem rozwiązań gospodarki 
o obiegu zamkniętym (GOZ) w przedsiębiorstwie. 

KIEDY. Projekt realizujemy w okresie od 01.03.2024 do 28.02.2027 r. Rekrutację będziemy prowadzili 
w rundach. Dokumenty zgłoszeniowe będziemy przyjmowali przez 2 tygodnie raz na kwartał. 

NA CO. W projekcie zaplanowaliśmy realizację BEZPŁATNYCH SZKOLEŃ ORAZ DORADZTWA 
bezpośrednio związanego ze szkoleniem. Proponujemy trzy rodzaje ścieżek szkoleniowych 
różniące się od siebie poziomami zaawansowania. 
Ścieżka 1 obejmuje: 
a) Szkolenie w formule zdalnej, trwające 8 godzin lekcyjnych. Część ogólna: kontekst i podstawy GOZ 

w działalności przedsiębiorstwa.   
b) Szkolenie zorganizowane w formule stacjonarnej, trwające 16 godzin lekcyjnych. Część specjalistyczna: 

praktyczne aspekty GOZ w działalności przedsiębiorstwa 
Ścieżka 2 i 3 obejmuje: 

Szkolenie zorganizowane w formule stacjonarnej, trwające 16 godzin lekcyjnych. Część specjalistyczna: 
praktyczne aspekty GOZ w działalności przedsiębiorstwa. 

W przypadku udziału w szkoleniach stacjonarnych, zorganizowanych w miejscowości innej niż miejsce 
zamieszkania zapewnimy hotel, śniadanie obiad i kolację. Zwrócimy także koszty dojazdu.  
DORADZTWO bezpośrednio związane ze szkoleniem jest przewidziane dla każdego uczestnika i uczestniczki. 
Przeprowadzone zdalnie lub stacjonarnie, będzie trwało maksymalnie 10 godzin zegarowych. 

Więcej informacji zamieściliśmy na stronie projektu: 

www.akademiagoz.com.pl 

Wartość projektu: 10 927 739,90 PLN Kwota 
dofinansowania z UE: 9 017 570, 96 PLN 

BIURO PROJEKTU  
LIDER 
Krajowa Izba Gospodarcza 
ul. Trębacka 4 
00-074 Warszawa 
tel.: +48 22 630 96 87 
email: akademiagoz@kig.pl 

PUNKT KONTAKTOWY 
PARTNER 
Instytut ADN sp. z o.o. sp. k. 
ul. Prosta 69 
00-838 Warszawa 
tel.: +48 22 162 79 60 
email: akademiagoz@adn.pl 

Zeskanuj Kod QR, żeby przejść do strony  
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informacje

Bilety miesięczne można kupować wchodząc na stronę www.gpa.
grodzisk.pl i klikając w menu zakładkę „Kup bilet miesięczny” lub bez-
pośrednio przez stronę https://biletygpa.grodzisk.pl/GPA/bilety

Nowe biletomaty do sprzedaży biletów miesięcznych w Gmine Błonie:
- ul. Grodziska 1, Centrum Sportu w Błoniu
- Jana Pawła II 1B, Centrum Kultury w Błoniu
- ul. Rynek 6a, Urząd Miejski

Nowy system internetowej sprzedaży 
biletów miesięcznych

przez internet

w biletomatach



Zbigniewa Oliwy 
 

składają

Burmistrz Błonia
pracownicy Urzędu Miejskiego  

w Błoniu

śp. Wiesława Wołczyńska
długoletni pedagog, dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 im. Żołnierzy 

Września 1939 roku w Błoniu, działaczka społeczna, radna gminy Błonie.

W tych trudnych chwilach przekazujemy słowa wsparcia  
i składamy wyrazy współczucia pogrążonej w żałobie Rodzinie. 

 
Burmistrz Błonia,

Przewodniczący Rady Miejskiej w Błoniu,
Dyrektor i pracownicy Szkoły Podstawowej nr 4  

im. Św. Maksymiliana Marii Kolbego w Błoniu

śp. Alicja Kwiatkowska 
zasłużona mieszkanka Błonia, dziennikarka, poetka,  

autorka wierszy dla dzieci i dorosłych

Rodzinie i Bliskim Pani Alicji składamy szczere wyrazy współczucia 
oraz słowa wsparcia i otuchy w tych trudnych chwilach

 Burmistrz Błonia, 
Przewodniczący i Radni Rady Miejskiej w Błoniu, 

 Zarząd i Członkowie Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Błońskiej

Panu Tomaszowi Oliwie
wyrazy głębokiego współczucia oraz 
słowa wsparcia i otuchy z powodu 

śmierci Taty

Z przykrością zawiadamiamy,  
że 6 maja 2024 roku, w wieku 84 lat,  zmarła

Z przykrością informujemy, że w dniu 2 maja 2024 r. zmarła

Ze smutkiem przyjęliśmy  
wiadomość o śmierci

Ze smutkiem przyjęliśmy  
wiadomość o śmierci

Ze smutkiem przyjęliśmy  
wiadomość o śmierci Koleżanki

Pani Bożenie Wrzodak
oraz Jej Rodzinie i Bliskim

wyrazy głębokiego współczucia  
oraz słowa wsparcia i otuchy
z powodu śmierci Teściowej

śp. Zofii Karasek  
 

Rodzinie i Bliskim
wyrazy wpółczucia składają

Zarząd i Członkowie Towarzystwa 
Przyjaciół Ziemi Błońskiej

śp. Zofii Karasek  

Rodzinie i Bliskim wyrazy 
głębokiego współczucia 

oraz słowa wsparcia i otuchy 
składają 

Zarząd i Członkowie
Koła nr 7 Polskiego Związku 

Emerytów, Rencistów i Inwalidów  
w Błoniu

śp. Marii Zawadzkiej 

wyrazy głębokiego współczucia 
oraz słowa wsparcia w tym 
trudnym czasie składamy 

Rodzinie i Bliskim 

Zarząd i Członkowie
Koła nr 7 Polskiego Związku 

Emerytów, Rencistów i Inwalidów  
w Błoniu

śp. Marii Wrzodak

składają 

Burmistrz Błonia,
Pracownicy Urzędu Miejskiego 

 w Błoniu

***

***

***

 „Smierć boli nie tych,  

którzy odchodzą, lecz tych,  

co wśród żywych pozostają”
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Witaj maj, trzeci maj!  
Uroczystości w Błoniu
3 maja 2024 r. celebrowaliśmy w Błoniu podwójne święto: 
233. rocznicę uchwalenia Konstytucji 3 Maja oraz dzień 
Patrona Strażaków – św. Floriana. Uroczystości rozpoczęły 
się o godzinie 11:30 mszą św. w intencji Ojczyzny, 
odprawioną w kościele p.w. Świętej Trójcy. Nabożeństwo, 
pełne patriotycznego ducha, stanowiło wzruszające 
przypomnienie o wartościach, które przyświecały twórcom 
pierwszej w Europie, a drugiej na świecie konstytucji.

Po zakończeniu mszy, uczestnicy 
w pięknej paradzie w rytm wygrywany 
przez Orkiestrę OSP Błonie przemasze-
rowali na Rynek. Początek ceremonii 
zaznaczyło podniesienie flagi państwo-
wej, co przy akompaniamencie hymnu 
państwowego w wykonaniu Orkiestry 
OSP Błonie, wzbudziło emocje wśród 
zgromadzonych. Wystąpienie burmistrza 
Błonia Zenona Reszki pełne było od-
niesień do historycznej roli Konstytucji 
3  Maja oraz poświęcenia strażaków, któ-
rzy na co dzień są gotowi bronić bezpie-
czeństwa i dobra wspólnego. Burmistrz 
podkreślił także, jak ważna jest obecność 
młodzieży na wydarzeniach patriotycz-
nych i docenił liczne przybycie błońskich 
reprezentacji szkolnych, harcerzy i zu-
chów. Następnie głos zabrała posłanka 

Kamila Gasiuk-Pihowicz, która złożyła 
mieszkańcom Błonia życzenia z okazji 
20. rocznicy wstąpienia Polski do Unii 
Europejskiej.

Apel Pamięci i salwa honorowa w wy-
konaniu kompanii honorowej z 2. Ma-
zowieckiego Pułku Saperów z Kazunia 
Nowego były momentami refleksji nad 
bohaterstwem i ofiarnością poprzednich 
pokoleń.

Zwieńczeniem dnia był koncert „Po-
wróćmy jak za dawnych lat” pełen mu-
zycznych podróży w czasie i nostalgicz-
nych melodii w wykonaniu TODO ART 
TRIO, który odbył się o godzinie 18:00 
w sali widowiskowej Centrum Kultury.

Serdecznie dziękujemy za liczną obec-
ność na uroczystościach.

BP, fot. Marek Frejnik
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Informacja o dobrowolnej zasadniczej 
służbie wojskowej
Dobrowolna zasadnicza służba wojskowa to ochotnicze przeszkolenie 
wojskowe dla osób od 18. do 55. roku życia. Składa się ono z dwóch części: 
27-dniowego szkolenia podstawowego oraz szkolenia specjalistycznego, 
które trwa do 11 miesięcy.

Szkolenie podstawowe jest zakoń-
czone przysięgą. Ochotnik kończy 
szkolenie ze stopniem szeregowego. 

W czasie szkolenia podstawowego 
odbywa się wyznaczanie na stanowiska 
służbowe w ramach szkolenia specjali-
stycznego. Podczas wyznaczania ochot-
nik informuje rekrutera czy kontynuuje 
kształcenie podczas szkolenia specjali-
stycznego, czy po szkoleniu podstawo-

wym przechodzi do rezerwy aktywnej 
lub pasywnej. Szkolenie specjalistyczne 
nie jest obowiązkowe.

Podczas 27 dni kształcenia wcielony 
ochotnik jest objęty ubezpieczeniem 
zdrowotnym, ma zapewnione wyży-
wienie, umundurowanie oraz uposa-
żenie od 1. dnia służby w wysokości 
6000 zł brutto (dla osób do 26. roku 
życia brutto = netto).

Żołnierze po dobrowolnej zasad-
niczej służbie wojskowej mają pierw-
szeństwo zatrudnienia w administracji 
publicznej oraz naboru do zawodowej 
służby wojskowej.

W celu uzyskania informacji za-
praszamy do Wojskowego Centrum 
Rekrutacji Warszawa-Ochota przy 
ulicy Sękocińskiej 8 w Warszawie. 
Kontakt telefoniczny: 261-826-806.

i Ośrodek Pomocy Społecznej w Błoniu zaprasza do składania ofert na realizację zajęć rewalidacyjno-wy-
chowawczych  dla dzieci. Oferty może składać zarówno osoba fizyczna jak i firma - gabinet terapeutyczny.
Szczegółowe informacje i formularz zgłoszeniowy na stronie Ośrodka Pomocy Społecznej.

OPS

Poszukiwany pedagog/terapeuta
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Wakacje z wojskiem
Projekt wakacyjnej służby jest skierowany przede wszystkim do osób pełnoletnich 
w wieku 18-35 lat – szczególnie do tegorocznych maturzystów, studentów, osób 
w przerwie wakacyjnej oraz tych szukających pracy i zajęcia wakacyjnego. Służba 
w tym wypadku może stanowić alternatywę dla zwykłej pracy sezonowej.

Oferta „Wakacje z wojskiem” to 
70 lokalizacji w całym kraju. Można 
wybrać odpowiednią dla siebie jed-
nostkę wojskową – czy to pod kątem 
odległości, terminu czy charakteru 
służby. Będzie można się sprawdzić 
m. in. jako żołnierz wojsk lądowych - 
piechoty, marynarz, żołnierz desantu, 
czołgista, rakietowiec i wiele innych. 
Dla każdego wojskowi rekruterzy znaj-
dą pasujący model służby.

Zaplanowaliśmy 3 turnusy po 27 dni 
każdy:
•	 10.06. - 6.07.
•	 15.07. - 10.08.
•	 19.08. - 14.09.

Na szkolenia „Wakacje z wojskiem” 
można zgłosić się w każdej chwili. Pro-
cedury i formalności są proste i skrócone 
do minimum. Wystarczy wejść nasz por-
tal www.zostanzolnierzem.pl, zadzwo-
nić na infolinię +48 80 180 110, 
otworzyć listę kontaktową pro-
jektu lub po prostu zgłosić się do 
wybranego punktu rekrutacyjnego 
Wojska Polskiego.

Projekt „Wakacje z wojskiem” jest 
strategicznym zamierzeniem MON 
i Wojska Polskiego mającym na celu 
zwiększenie potencjału rezerw oraz 
promocję służby wojskowej. Jego 
głównym obszarem zainteresowania 
jest młodzież szkolno - studencka 

w wieku od 18 do 35 lat. Każdy tur-
nus to strzelanie, przetrwanie w tere-
nie, walka wręcz, taktyka wojskowa, 
szkolenia na pojazdach wojskowych, 
itd. To także 6 tys. zł uposażenia 
oraz unikalne doświadczenie zawo-
dowe i życiowe. Dodatkowo, każdy 
ochotnik po takim szkoleniu bę-

dzie miał szansę na dłużej związać 
się z Wojskiem Polskim – czy to 
jako żołnierz aktywnej rezerwy, 
terytorials w WOT, żołnierz za-
wodowy, czy podchorąży akademii 
wojskowej.
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Targ Staroci w Błoniu to nie lada 
gratka dla miłośników przeszłości i ko-
lekcjonerów! Z miesiąca na miesiąc targ 
przyciąga coraz więcej entuzjastów „sta-
roci” na ul. Targową 3, gdzie od godziny 
8:00 do 14:00 można odkrywać, kupować 
i podziwiać unikatowe przedmioty z mi-
nionych lat. Wydarzenie to jest idealną 
okazją dla handlarzy, wystawców, a także 
poszukiwaczy skarbów, aby znaleźć coś 
wyjątkowego.

Jeśli jesteś sprzedawcą - nie wahaj 
się i przybywaj w każdą drugą niedzielę 
miesiąca. W tych dniach od wystawców 
nie są pobierane opłaty za powierzchnię 
wystawienniczą.

Zapraszamy do Błonia na Targ Staroci 
– miejsce, gdzie przyszłość spotyka się 
z teraźniejszością, a zapomniane przed-
mioty dostają drugie życie!

BP UM Błonie
fot. Zuzanna Śliwińska
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Targ Staroci w Błoniu 
- przyjdź, sprzedaj i kup.
 Bez opłat placowych!

Od kilku miesięcy na błońskim 
 targowisku cyklicznie w każdą  
drugą niedzielę miesiąca  
odbywa się Targ Staroci
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Rozmawiamy z Kają Sońtą-Frejnik, 
tancerką, instruktorką  
i choreografką, współwłaścicielką 
Studia Tańca i Ruchu Twist, 
pomysłodawczynią i założycielką 
Teatru Tańca Twist, w którym pełni 
rolę choreografki i reżyserki.

Pani Kaju, minął rok od naszego 
ostatniego wywiadu i znów rozmawiamy 
o spektaklu Teatru Tańca Twist. Gra-
tulujemy kontynuacji projektu. Jednak 
zanim przejdziemy do zbliżającej się 
premiery, proszę powiedzieć kilka słów 
o zeszłorocznym spektaklu, jak wam 
poszło, jaki był odbiór? 

Bardzo dziękuję. Nadal wracam do 
tego wydarzenia z ogromnym wzru-
szeniem i sentymentem. Zresztą nie 
tylko ja, bo nasze tancerki również. Nie 
będę ukrywać, że premiera spektaklu 
„NEXUS” była dla mnie ogromnym stre-
sem, jednak to co wydarzyło się wtedy na 
scenie Centrum Kultury w Błoniu, było 
warte całej pracy i emocji, które nam to-
warzyszyły podczas przygotowań. Odbiór 
i reakcje publiczności chyba przerosły 
nasze najśmielsze oczekiwania! Byliśmy 
dumni i szczęśliwi, a na widowni wielo-
krotnie popłynęły łzy wzruszenia.

Teatr tańca to specyficzna forma sztu-
ki. Czy może pani przybliżyć ją odrobinę 

widzowi, wskazać podstawowe różnice 
od klasycznego spektaklu czy musicalu?

Teatr Tańca jest niezwykłym połącze-
niem tańca i sztuki aktorskiej. Jest to eks-
presyjna forma teatralna, która przenosi 
widzów w świat emocji i artystycznej in-
terpretacji danej historii, gdzie ruch staje 
się potężnym narzędziem narracyjnym. 
W odróżnieniu od klasycznego spektaklu 
w teatrze tańca nie ma ról mówionych, co 
może utrudniać zarówno odbiór fabuły 
jak i formę jej wyrazu. Nie ma też partii 
wokalnych znanych z musicali.

W teatrze tańca tancerze prezentują 
technikę taneczną, ale jednocześnie od-
grywają role i kreują atmosferę za po-
mocą gestów, mimiki i choreografii. Jest 
to opowieść oparta na ruchu, w której 
każdy krok, układ taneczny czy gest mają 
znaczenie i przekazują głębszy kontekst. 
Tutaj ruch ciała staje się potężnym na-
rzędziem narracyjnym, które dodatko-
wo musi współgrać z muzyką, światłem 
i scenografią.

W zeszłym roku odpowiadaliście 
o bardzo współczesnych kwestiach: od-
rzucenie w grupie, samotność, depresja, 
poszukiwanie własnej tożsamości. Co 
przygotowaliście tym razem, o czym jest 
nowy spektakl „CAPTUM”?

Autorem scenariusza, podobnie jak 
w zeszłym roku, jest mój mąż Michał 
„Wieszak” Frejnik, który dba o treść i ja-
kość fabuły. Tym razem chcemy zabrać 
widza w przyszłość, pokazując co może 
nas czekać, jeśli dalej będziemy ślepo 
otaczać się technologią i spędzać życie 
wessani przez social media. Zwracamy 
też uwagę na potencjalne zagrożenie, 
które niesie galopujący rozwój sztucznej 
inteligencji. W tej futurystycznej rzeczy-
wistości umieścimy nastoletnie tancerki, 
dodamy dużo energetycznej muzyki, do-
prawimy światłami, szczyptą scenografii 
i wierzymy, że efekt końcowy będzie dla 
widza ucztą. Więcej nie powiem, by nie 
zdradzić za dużo.

Wasze spektakle poruszają bardzo 
współczesne tematy, są zaangażowane 
społecznie. Co Was inspiruje i skąd czer-
piecie pomysły na te historie?

Inspiracją jest przede wszystkim 
otaczająca rzeczywistość i współczesne 
problemy związane z relacjami między-
ludzkimi. O tym wszystkim mówi się 
i pisze na co dzień, ale naszym zdaniem 
wciąż za mało.

Dla kogo jest ten spektakl?
Tak naprawdę dla wszystkich. Jednak 

najbardziej zależy nam na odbiorcach wśród 
starszych dzieci i młodzieży, bo to głównie 
oni wpadają w wirtualne „pułapki”.

Najpierw NEXUS teraz CAPTUM - 
kolejny spektakl Teatru Tańca TWIST
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Kim są tancerze-artyści tworzący 
obsadę?

Są to cudowne, wyjątkowe i niesamo-
wicie uzdolnione dziewczyny, związane 
od lat z naszym Studiem. Niektóre to 
już dorosłe kobiety, aż trudno mi w to 
uwierzyć, bo pamiętam jak zaczynały 
tańczyć jako małe dzieci… Są to osoby, 
które poświęcają swój wolny czas na re-
alizację pasji, jaką jest taniec. Z jednej 
strony się spełniają i realizują, z drugiej 
spędzają mnóstwo godzin na sali ciężko 
pracując na efekt końcowy. Bardzo je 
szanuję i jestem dumna, że są z nami 
od wielu lat! To dodatkowo świadczy 
o zaufaniu, jakim nas darzą.

Z kim organizuje pani to wydarzenie? 
Głównym organizatorem jest Sto-

warzyszenie Active Art i Studio Tańca 
i Ruchu TWIST. Gospodarzem imprezy 
jest już po raz kolejny Centrum Kultury 
w Błoniu. Na mocne wsparcie możemy 
również liczyć jak zawsze od Centrum 
Sportu w Błoniu, Gminnej Komisji Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych. 
Patronat nad spektaklem objął burmistrz 
Błonia, któremu serdecznie dziękujemy 
za wsparcie. 

Jest nam niezmiernie miło, że nasze 

artystyczne przedsięwzięcia mają taki 
pozytywny odbiór w rodzinnym mieście.

Ile zajmuje przygotowanie spektaklu?
Pracujemy nad „Captum” już 

ok. 10 miesięcy, jednak warsztat tanecz-
ny artystów musi trwać kilka lat, żeby być 
gotowym do udziału w spektaklu. Najbar-
dziej intensywny czas to ok. 2 miesiące 
przed spektaklem. Wtedy próby odbywają 
się często kilka razy w tygodniu.

Kiedy odbędzie się premiera i jak 
będzie można zdobyć bilety?

Spektakl odbędzie się 15 czerwca 
o godz. 18:00 w Centrum Kultury w Bło-
niu. Ważną informacją jest, że wstęp jest 
wolny! Ze względu jednak na ograniczoną 
liczbę miejsc, będą obowiązywały wej-
ściówki. Wszystkich zainteresowanych 
zapraszamy do kontaktu drogą mailową: 
biuro@studiotwist.pl lub osobiście do Stu-
dia Tańca TWIST, w celu zdobycia takiej 
wejściówki.

Dziękujemy bardzo i do zobaczenia 
na premierze.

Ja również dziękuję i zapraszam na 
spektakl.

BP, Fot. Łukasz Jarkowski
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W dniu 27.04.2024 r. 
w ramach „Tygodnia 
Czystości Wód” wędkarze 
przeprowadzili akcję 
sprzątania glinianek 
błońskich. W akcji brali 
udział znowu tylko 
wędkarze.

Największy śmietnik czekał w okolicy 
działek rekreacyjnych, bloku miesz-
kalnego oraz „kąpieliska”. Osoby, któ-
re w ciepłe dni przychodzą nad wodę 
odpocząć, zostawiają po sobie sterty 
śmieci, tylko kto ma po nich to sprzą-
tać? W „internetach” wszyscy psioczą 
na wędkarzy, tylko jak jest sprzątanie, 
to tych krzykaczy internetowych nie 
widać. Wszyscy chcą korzystać z glinia-
nek, łowić ryby, piknikować, kąpać się 
i morsować, tylko po wszystkich znowu 
sprzątają sami wędkarze.

W akcji sprzątania wzięło udział 
16 wędkarzy, którzy zebrali 17 worków, 
w tym drzwiczki kuchenne. Co roku licz-
ba osób chętnych do sprzątania jest coraz 
mniejsza, pomimo zamieszczania wcze-
śniej ogłoszeń o akcji sprzątania. Osób 
wędkujących z różnych kół warszawskich 
i wypoczywających nad wodą jest coraz 
więcej! Po kilku godzinach teren został 
wysprzątany. Tylko na jak długo?

Dziękujemy uczestnikom akcji za 
wspólną pracę na rzecz naszego społe-
czeństwa. Wędkarze pokazali, że są od-
powiedzialnym użytkownikiem i dzier-
żawcą tego terenu. W przyszłym roku 
planowane są kolejne akcje sprzątania, 
na które już teraz serdecznie zapraszamy. 
Prosimy o szacunek dla tego terenu, to 
nie jest wysypisko tylko zielone płuca 
Błonia!

Z wędkarskim pozdrowieniem
Cezary Wieczorek - WKS 9 Błonie

Sprzątanie 
glinianek przez 
wędkarzy
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Harcerze prawie gotowi do lata
Trwają już przygotowania do letniego obozu Hufca Błonie, na który 
wybiera się około 120 uczestników z kadrą. Opracowywany jest program 
zajęć, obrzędowość, dogrywane szczegóły tego wydarzenia.

Zuchy kontynuują swoją kucharską 
przygodę, w trakcie której poznawa-
ły tajniki gotowania, także na ogniu 
i prowizorycznej kuchni polowej. 
Nowe umiejętności zaprezentowały 
swoim rodzinom.

Harcerze i harcerze starsi pod 
koniec kwietnia wzięli udział 
w XI Złazie Św. Jerzego w Grodzisku 
Mazowieckim. Poza wędrówką po 
poszczególnych punktach złazu, 
motywem przewodnim był festiwal. 

Harcerze przygotowywali się do pre-
zentacji swoich talentów. Impreza 
była świetną okazją do odświeżenia 
kontaktów z drużynami, z którymi 
mieliśmy okazję się poznać podczas 
zeszłorocznego obozu harcerskiego.

Na początku maja zuchy i harce-
rze, którzy nie wyjechali na majówkę, 
wzięli udział w uroczystościach pa-
triotycznych 3 maja. Wspólnie z har-
cerkami z ZHR złożyli kwiaty pod 
Pomnikiem Niepodległości w Błoniu.

Wędrownicy – najstarsi harcerze 
z naszego środowiska kontynuowali 
służbę na rzecz seniorów z Domu Po-
mocy Społecznej w Bramkach. Tworzy-
li również z instruktorami plany pracy 
poszczególnych podobozów.

Zarówno zuchy, harcerze jak i wę-
drownicy planują teraz więcej aktyw-
ności na świeżym powietrzu.

Czuwaj!
Instruktorzy błońscy
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 - XV Wiosenny Piknik EKO-BŁONIE już za nami!

„Cały świat jest  
w naszyCh rękaCh”-

To była naprawdę piękna sobota! 27 kwietnia 2024 roku Rynek przed Ratuszem zamienił 
się w zieloną oazę wiedzy, zabawy i ekologicznej świadomości. XV wiosenny piknik EKO-

BŁONIE zgromadził mieszkańców, którzy postanowili być EKO - w domu, w pracy i na 
ulicy. Już od godziny 10.00 uczestnicy mogli cieszyć się ciekawymi stoiskami z rękodziełem, 

produktami ekologicznymi i nie tylko, a także bogatym programem, który został 
przygotowany z myślą o różnych grupach wiekowych i zainteresowaniach.

Scena szybko ożyła kolorowymi wystę-
pami artystycznymi przedszkoli i szkół. 
Dzieci z Przedszkola nr 2 „Promyczek” 
zaprezentowały piękny taniec w otocze-
niu kwiatów, natomiast przedszkolaki ze 
„Stokrotki” zaśpiewały o tym jak waż-
na jest ekologia! Zdolna ekipa ze Szkoły 
Podstawowej nr 4 wyśpiewała inspirujące 
hasło „Cały świat jest w naszych rękach, 
właśnie o tym ta piosenka”. Dzieci ze Szko-
ły Podstawowej nr 2 zakończyły tę część 
występów artystycznych śpiewając o tym, 
jak ważne jest zdrowe odżywianie.

Następnie grupa PYLU Events zorganizo-
wała wspaniałe animacje dla dzieci, a zaraz 
po nich odbył się finał konkursu plastycz-
nego „Jestem eko, więc nie śmiecę i przykła-
dem dobrym świecę”, który przyniósł wiele 
emocji. Jeszcze raz gratulujemy młodym 
artystom pomysłowości i talentu! W kolejnej 
części artystycznej chór „Śpiewający Senior” 
porwał publiczność do tańca, pokazując, że 
pasja do muzyki nie zna granic wieku.

Podczas trwania pikniku dzieci miały 
także okazję zgłębiać tajniki ekologii po-
przez zabawę! Stoiska edukacyjne oraz 
warsztaty ekologiczne zapełniły się szybko, 
oferując cenne informacje i praktyczne 
porady na temat proekologicznego ży-
cia. Uczestnicy mogli stworzyć torby 
węzełkowe ze starych t-shirtów, laleczki 
z naturalnych materiałów lub stworzyć 
własny ekosystem leśny w słoiku! Na żąd-
nych przygód czekała gra terenowa pt. 
„Segreguj odpady!”. Warsztaty i gra zostały 
przygotowane przez Fundację Ekotrend. 
Ponadto uczestnicy naszego pikniku mogli 

wziąć udział w warsztatach cermaicznych.
Smakołyki od Koła Gospodyń Wiej-

skich z Bramek rozpieszczały podniebie-
nia, a Cocktail Bike okazał się prawdziwym 
hitem, zachęcając do aktywnego spędzania 
czasu i jednoczesnego cieszenia się zdro-
wym, pysznym smoothie, które uwaga - 
trzeba było sobie samemu „wykręcić” na 
„blendero-rowerze”.

Wielu uczestników skorzystało z akcji 
„Wymień stare urządzenia na roślinę do 
sadzenia”. Była to świetna okazja do pozbycia 
się starych urządzeń i zyskania pięknych ro-
ślin do posadzenia. Wydział Ochrony Środo-
wiska Urzędu Miejskiego w Błoniu zapewnił 
sadzonki drzewek i krzewów oraz pachnące 
zioła i kwiaty w doniczkach. Elektrośmieci 
były zbierane przez firmę Remondis. Dzię-
kujemy za dołączenie do akcji!

Obok namiotu Urzędu Miejskiego 
w Błoniu zlokalizowane było stoisko firmy 
„Ciconia budowa gniazd bocianich”. Dzię-
ki właścicielowi firmy na pikniku znalazła 
się platforma bocianiego gniazda. Ponadto 

można było zobaczyć prawdziwe jajo bo-
ciana białego oraz spróbować swoich sił 
w rozpoznawaniu ptaków i ich jaj. Stoisko 
cieszyło się dużym zainteresowaniem dzie-
ci i dorosłych, gdyż można było poszerzyć 
swoją wiedzę odnośnie polskiej przyrody, 
szczególnie w zakresie ornitologii. Zaraz po 
sąsiedzku znajdowało się stoisko Kampino-
skiego Parku Narodowego, gdzie pracownicy 
parku w barwny sposób opowiadali o uro-
kach i walorach naszego wspaniałego parku.

Wycieczka do MPWiK była ciekawym 
urozmaiceniem i otworzyła oczy wielu na 
procesy, które stoją za codziennym dostępem 
do czystej wody.

Ten dzień był pełen inspiracji do ekolo-
gicznego działania! To wydarzenie utwier-
dziło nas w przekonaniu, że wspólnie mo-
żemy dokonywać zmian na lepsze - dla nas 
i naszej planety. Do zobaczenia na kolejnych 
edycjach EKO-BŁONIE! Organizatorami 
wydarzenia byli Urząd Miejski w Błoniu 
oraz Centrum Kultury.

BP, fot. Marek Frejnik
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Poświęcenie nowych dzwonów Parafii  
św. Trójcy w Błoniu

Tradycja święcenia pól w Konstantowie

Podczas uroczystej mszy św. o godz. 13.00 ksiądz kardynał Kazimierz Nycz dokonał 
poświęcenia nowych dzwonów. Na to wyjątkowe wydarzenie zaproszeni zostali wszyscy 
parafianie. Przybyli również goście z innych parafii.

Mieszkańcy Konstantowa podtrzy-
mują piękną tradycję święcenia pól. 
19 maja 2024 roku podczas uroczystości 
Zesłania Ducha Świętego zgromadzi-
li się licznie przy kapliczce modląc się 
o urodzaj i deszcz. W tym roku odbyła 
się także msza święta, w której oprócz 
mieszkańców Konstantowa uczestniczy-
li także mieszkańcy sąsiednich wsi. Na 
zakończenie uroczystości śpiewaliśmy 
wspólnie pieśni maryjne.

Sołtys Konstantowa  
- Włodzimierz Piwowarski 
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Integracja międzypokoleniowa  
w Dziennym Domu „Senior+’’ w Błoniu
Zazwyczaj w Dziennym Domu „Senior+’’ dzień jak co dzień – rehabilitacja,  
ćwiczenia fizyczne i umysłowe na poprawę pamięci, wspólne posiłki, zajęcia przy 
muzyce, a przy pięknej pogodzie opalanie się przed domem. Lecz co jakiś czas, 
ku radości podopiecznych, pracowników i wolontariuszy, coś innego się dzieje.

W ubiegłym roku Dzienny Dom 
„Senior +’’ został zaproszony do współ-
pracy jako głos doradczy środowiska 
senioralnego w projekcie „Nauczanie 
w grupach wielopokoleniowych wy-
zwaniem dla nauczycieli”- stworzo-
nym i realizowanym przez Fundację 
Różne Wątki w ramach Programu 
unijnego „ERASMUS +”- EDUKA-
CJA DOROSŁYCH. 

16 i 17 kwietnia tego roku w ramach 
spotkań studyjnych w Polsce partnerzy 
projektu – Norwegowie i Hiszpanie 
wizytowali „nasz dom’’ obserwując 
metody edukacji osób starszych oraz 
włączając się w działania mające na 
celu integrację międzypokoleniową 
i aktywizację społeczną seniorów.

16.04.2024 r. byli świadkami za-
jęć muzycznych, w które z ochotą się 
włączyli. Pan Andrzej Zieliński przy-
grywał na akordeonie ulubione me-
lodie, a podopieczni śpiewali tańczyli 
wraz z zagranicznymi gośćmi. Nasza 
uczestniczka pani Wiesława obcho-
dziła tego dnia swoje urodziny, więc 
życzenia pomyślności odśpiewali jej 
goście w języku norweskim, hiszpań-

skim i angielskim. Z ich strony było to 
bardzo miłe, a pani Wiesia wzruszyła 
się wyróżnieniem.

17.04.2024 r były wspólne zabawy 
integrujące. Każda grupa narodowa 
próbowała nauczyć swojego tańca. Po-
lacy – oberka, a Hiszpanie – meren-
gue. Norweg Arve grał piękne utwory 
na flecie oraz na pompce od roweru, 
a Hiszpan Arturo akompaniował mu 
na pianinie. Arturo tego dnia obchodził 
swoje urodziny, więc wszyscy odśpie-
waliśmy mu polskie „100 lat’’.

Spotkania z gośćmi były bardzo 
sympatyczne i owocne dla obydwu 
stron. Dużo śmiechu, radości, praw-
dziwa integracja. Norwescy i hiszpań-
scy edukatorzy byli pod wrażeniem 
gościnności, otwartości i życzliwości. 
Podziwiali naszego polskiego ducha, 
spontaniczność i chęć do zabawy i na-
uki, co jak się wyrazili - w Europie już 
powoli zanika.

Zaś w dniu 16 maja była prawdzi-
wa integracja międzypokoleniowa. Do 
Dziennego Domu „Senior +’’ przy-
jechały dzieci z Przedszkola Iskierka 
w Bieniewicach wraz z dyrektor Elżbie-

tą Flisek i gronem pedagogicznym. Ze 
względu na piękną pogodę przedszko-
laczki występowały dla seniorów w ple-
nerowej scenerii. Pięknie i z wdzię-
kiem przedstawiły swój repertuar. Nasi 
uczestnicy w rytm melodii klaskali 
i każdy występ nagradzali brawami. Na 
koniec wszyscy razem – przedszkolaki 
i seniorzy zatańczyli w kółeczku. Dzieci 
wręczyły seniorom po serduszku przez 
siebie zrobionym.

Takie spotkania międzypokoleniowe 
są bardzo ważne dla obydwu stron. 
Starsi i młodsi poznają się coraz lepiej 
i uczą się od siebie nawzajem. Przez 
to zbliżają się do siebie, a to owocuje 
wzajemną akceptacją, tolerancją i zro-
zumieniem.

Wolontariuszka Dziennego Domu
„Senior +’’ w Błoniu

Irena Wagner
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Kwiecień miesiącem konkursów  
w bibiotece pedagogicznej
W Bibliotece Pedagogicznej Filii w Błoniu w kwietniu odbyły się dwa 
finały powiatowych konkursów: fotograficznego i czytelniczego.

,,sleeveface - Z książką mi do 
twarzy” to konkurs fotograficzny, 
który był efektem projektu edukacyjne-
go mającego na celu ukazanie okładki 
książki jako dzieła sztuki. Uczniowie 
szkół podstawowych i ponadpodsta-
wowych z powiatu warszawskiego 
zachodniego pod opieką nauczycieli 
tworzyli fotografie, na których otocze-
nie idealnie komponuje się z okład-
ką danej książki. W efekcie powstało 
55 prac konkursowych stworzonych 
przez 94 uczniów z 7 szkół.

17 kwietnia 2024 r. podczas 
uroczystego finału, nastąpiło wręcze-
nie nagród laureatom, poprzedzone 
wyświetleniem niezwykle efektownej 
prezentacji multimedialnej, dzięki której 
wszyscy zobaczyli stworzone fotografie. 
Po rozdaniu licznych nagród nastąpiło 
otwarcie wystawy pokonkursowej, którą 
można oglądać do 15 czerwca 2024 r. 
w holu na II piętrze Centrum Kultury 
w Błoniu w godzinach pracy CK.

Tydzień później 24 kwietnia 
14 uczniów z klas 4-8 szkół podsta-
wowych naszego powiatu wzięło udział 
w II etapie konkursu pt. ,,Lubię Czy-

tać - ,,Zwiadowcy”. Finaliści zostali 
wyłonieni podczas eliminacji szkol-
nych, polegających na rozwiązaniu 
quizu wiedzy dotyczącej znajomości 
trzech części cyklu autorstwa J. Flana-
gana pt. ,,Ruiny Gorlanu. Zwiadowcy”, 
,,Płonący most. Zwiadowcy” oraz ,,Zie-
mia skuta lodem. Zwiadowcy”.

Etap powiatowy konkursu polegał na 
turnieju wiedzy wzorowanym na popu-
larnym teleturnieju ,,Jeden z dziesięciu”.

Zwycięzcami tego konkursu zostali: 
I miejsce - Ania ze SP im. Szarych 

Szeregów w Płochocinie,
II miejsce -Maria ze SP im. Marszał-

ka Józefa Piłsudskiego w Święcicach,
III miejsce - Jan ze SP2 im. Obrońców 

Warszawy w Ożarowie Mazowieckim,
Natomiast Piotr ze SP1 im. Mikołaja 

Kopernika w Błoniu poradził sobie ze 
szczególnie dużą ilością pytań, za co 
dodatkowo został nagrodzony.

Ze względu na duże zainteresowanie 
naszymi konkursami w przyszłym roku 
szkolnym planowane są kolejne edycje. 
Zwycięzcom jeszcze raz gratulujemy!

Joanna Chojnacka
Agnieszka Olszanowska 

PBW Filia w Błoniu
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Wernisaż Magdaleny Spasowicz
5 maja w budynku OSP w Bieniewicach odbył się wernisaż prac malarki 
mieszkającej w Bieniewicach pani Magdaleny Spasowicz.

Dziękujemy bardzo za tak liczne 
przybycie mieszkańców Bieniewic, 
Dębówki, Witanowa i okolicznych 
miejscowości. Cieszymy się że z ini-
cjatywy sołtys Grażyny Kościńskiej 
dzięki pomocy pani Moniki Macie-
jewskiej mogliśmy spełnić marzenie 
pani Magdaleny Spasowicz o werni-
sażu prac w Bieniewicach, jej rodzinnej 
miejscowości. 

Dzięki spotkaniu dowiedzieliśmy 
się, że w naszej okolicy jest wielu wybit-
nych artystów plastyków, a więc mamy 
nadzieję do zobaczenia podczas kolej-
nego wernisażu. 

Dziękujemy OSP Bieniewice za 
udostępnienie przepięknej sali po re-
moncie. Wspaniałym wydarzeniem 
przecięliśmy poremontową wstęgę.

Sołectwo Bieniewice
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Czas na muzem!
Maj i czerwiec to szczególny czas 

dla działań muzealnych związanych 
z wydarzeniami towarzyszącymi wy-
stawie czasowej: „Mera Błonie” – tak biło 
serce miasta. Mowa tu o Nocy Muzeów 
18 maja, Dniu Rodzinnym 8 czerwca, 
konferencji „Między miastem a zakła-
dem” 13 czerwca oraz nowych działa-
niach edukacyjnych dla szkół.

Otwarcie ważnej dla lokalnej spo-
łeczności ekspozycji: „Mera-Błonie” 
– tak biło serce miasta zgromadziło 
w sobotę 20 kwietnia najliczniejszą, od 
czasu otwarcia muzeum, publiczność. 
Serdecznie dziękujemy za tak liczne 
przybycie i zapraszamy wszystkich Pań-
stwa do tej niezwykłej podróży w czasie, 
do wsłuchania się w rytm życia miasta 
drugiej połowy XX wieku. Zachęcam 
do lektury tekstu kuratora wystawy 
Marleny Kucharskiej-Nowotko, w któ-
rym autorka przybliża ważny wpływ 
społeczny istnienia zakładu, prezen-
towany na ekspozycji. Serdecznie za-
praszamy dzieci, młodzież i dorosłych 
do odwiedzenia wystawy i wspólnego 
odkrywania historii miasta. Ekspozycja 
będzie dostępna do 15 lipca 2024 r.

Maj i czerwiec to czas ważnych świąt 
rodzinnych: Dnia Matki, Dnia Dziecka 
i Dnia Ojca. Z tej okazji planujemy 
8 czerwca w sobotę zorganizować Dzień 
Rodzinny w Muzeum Ziemi Błońskiej, 
włączając się w obchody XXIV Dni 
Błonia. Przygotowujemy szereg zabaw 
i niespodzianek dla „małych i dużych”, 
nawiązujących klimatem do drugiej 

połowy minionego wieku. Serdecznie 
zapraszamy do udziału.

Poza działaniami wystawienniczy-
mi, edukacyjnymi i relacyjnymi, or-
ganizujemy w Muzeum wydarzenia 
naukowe, kierując otwarte zaproszenie 
do zainteresowanych podmiotów. In-
tensywnie pracujemy nad konferencją 
„Między miastem a zakładem”, która 
towarzyszyć będzie ekspozycji czaso-
wej. Do jej współtworzenia zaprosili-
śmy instytucje lokalne i ponadlokalne, 
pochylając się wspólnie nad wpływem 
i znaczeniem zakładów drugiej po-
łowy XX wieku dla rozwoju miast, 
dostrzegając ten wpływ również dziś. 
Wydarzenie odbędzie się 13 czerwca 
w Centrum Kultury w Błoniu. Zain-
teresowanych udziałem w konferencji 
słuchaczy zapraszamy do zgłoszeń.

W bieżącym numerze „BIS” za-
praszam Państwa do lektury naszych 
stałych rubryk: Pora na edukację, Czas 

na zabytek oraz Czas na historię. W tej 
pierwszej Marlena Kucharska-Nowot-
ko prezentuje nową ofertę edukacyj-
ną skierowaną do uczniów młodszych 
klas, przenosząc nas w Świat Bajek 
PRL. W kolejnej rubryce Jarosław Ilski 
przedstawia pierwszą część ciekawych 
losów korespondencji do Państwa Błe-
szyńskich, uwiecznionych na dawnych 
pocztówkach z Paryża. Z kolei Paulina 
Bylinka-Rosa, nawiązując do aktualnej 
wystawy, wspomina o roli Komisji Kobiet 
Pracujących oraz opowiada o historii 
przyzakładowej stołówki w „Merze- 
Błonie”, wspominając między innymi 
słynne zupy regeneracyjne. Ciekawe, 
czy ktoś z Państwa pamięta jeszcze ich 
smak? Zapraszamy do podzielnia się 
wspomnieniami przy wspólnym zwie-
dzaniu wystawy.

Do zobaczenia w Muzeum Ziemi 
Błońskiej.

Olimpia Markiewicz - Dyrektor MZB

Zapraszamy Państwa na wyjątkową 
podróż w czasie do lat, gdy rytm życia mia-
sta wyznaczała właśnie „Mera-Błonie”…

W najlepszym okresie prosperowa-
nia zakład dawał zatrudnienie dla ok. 
2,5 tys. osób, a w zakładowych filiach 
w Zambrowie, Siedlcach i Gdańsku 

poRa Na wystawę

Wystawa czasowa  
„Mera-Błonie” – tak biło  
serce miasta.
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pracowało ok. 1,5 tys. osób. To spra-
wia, że spuścizna 50-letniej działal-
ności zakładów pozostała żywa nie 
tylko w wyrobach technologicznych, 
ale przede wszystkim w dziedzictwie 
niematerialnym.

„Mera-Błonie” była czymś więcej 
niż tylko miejscem pracy – to dla wielu 
ludzi ważny etap w życiu, który tak 
naprawdę nigdy nie zakończył się na 
dobre. Patrząc na rozwój i krajobraz 
miasta wszyscy zapewne dostrzegamy 
wpływ działalności zakładu. Zgodnie 
z tytułem wystawy, Mera Błonie nada-
wała rytm życiu miasta.

Na wystawie prezentujemy najważ-
niejsze aspekty codziennego życia pra-
cowników oraz ich rodzin. Podkreśla-
my ich znaczenie. Zapraszamy zatem 
do wsłuchania się w rytm serca „Me-
ry-Błonie”, dostrzegając obok wartości 
sentymentalnej, ponadczasowe zna-
czenie wpływu społecznego zakładu.

Opowiadamy tym razem nie o samej 
produkcji zakładu, ale o tym co wpły-
wało wówczas na życie pracowników, 
ich rodzin, jak również mieszkańców 
Błonia. Prezentujemy zarówno różne 
formy spędzania wolnego czasu (ży-
cie kulturalne, wycieczki i wczasy za-
kładowe), jak i różne sprawy bytowe 
(mieszkalnictwo, szkolnictwo, stołówka, 
przychodnia zdrowia itd.), sport oraz 
wybrane organizacje.

Na wystawie czeka miejsce prze-
znaczone na Państwa zdjęcia związane 
z działalnością zakładu oraz życiem 
pracowników i ich rodzin – zachęcamy 
do przynoszenia fotografii i przypi-

nania ich na specjalnie przygotowa-
nym ekspozytorze. Jeżeli zechcą Pań-
stwo oryginały pozostawić dla siebie, 
z przyjemnością skopiujemy zdjęcia 
i udostępnimy je, za Państwa zgodą, 
innym zwiedzającym.

Odwiedzenie wystawy będzie nie-
powtarzalną okazją nie tylko do wspól-
nych spotkań, obejrzenia wielu zdjęć 
z czasów działalności „Mery-Błonie”, 
gazet czy druków, posłuchania wywia-
dów przeprowadzonych z byłymi pra-
cownikami i ich rodzinami, ale również 
do obejrzenia oryginalnych pamiątek, 
gadżetów i dokumentów związanych 
z „Merą-Błonie”. Każdy znajdzie coś dla 
siebie! Zarówno byli pracownicy zakła-
du, ich rodziny,w tym dzieci i młodzież, 
miłośnicy historii miasta, regionu jak 
i myśli technicznej, ale też osoby, które 
nie znały wcześniej historii „Mery-Bło-

nie”, a chciałyby się o niej dowiedzieć.
Serdecznie dziękujemy wszystkim, 

którzy czynnie wsparli przygotowanie 
wystawy. Szczególne dziękujemy oso-
bom, które wzięły udział w spotkaniach 
sąsiedzkich, udzieliły wywiadów, za-
chowanych w nagranych wspomnie-
niach, dzieląc się wartościowymi rela-
cjami, wypełniły ankiety dostarczając 
cenną wiedzę, udostępniły pamiątki 
i wspomnienia, które będzie można po-
dziwiać na ekspozycji. Dziękujemy za 
tak liczne wsparcie muzealnych działań. 
Mamy poczucie, że razem stworzyli-
śmy ważną dla lokalnej społeczności 
wystawę. 

Na wszystkich czekamy w Muzeum 
Ziemi Błońskiej do 15lipca.

 
Marlena Kucharska-Nowotko

Kurator Wystawy
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poRa Na edukaCję

CZas Na Zabytek

Na ekspozycji stałej Muzeum, znajduje 
się zbiór trzech pocztówek sprzed I wojny 
światowej. Wszystkie są nadane z Paryża 
przez Janinę Błeszyńską do swojej rodziny. 
W dzisiejszej odsłonie zaprezentuję pierw-
szą z nich (według kolejności chronolo-
gicznej) powstałą 27 listopada 1912 roku.

Adresatem kartki pocztowej był Sta-
nisław Błeszyński zamieszkały przy uli-
cy Wspólnej 25 w Warszawie – zgodnie 
z zaadresowaniem pocztówki w języku 
francuskim: Pologne (russe) á Varsovie. 
Rue Wspólna log. 25 Monsieur Stanisław 
Błeszyński. Janina, wyraża zdziwienie 
z lekkim zganieniem domowników, 
zamieszkałych pod tym adresem, że 
dawno nie przesłali do Paryża długiego 
listu. Dalej kierowane są podziękowa-
nia dla Stanisława Błeszyńskiego za 
otrzymane od niego karty, z uznaniem 
za dowiedzenie dobrego gustu.

Wynika z tego, że w dobrym tonie 
było prowadzenie różnorodnej ko-
respondencji: rozwiniętej w formie 
długich, opisowych listów, przepeł-
nionych refleksjami, spostrzeżeniami, 
opowieściami, które znane są z innych 
zachowanych przykładów źródeł epi-
stolograficznych oraz w formie zdaw-
kowych grzecznostek płynących z kart 
pocztowych. Dodatkowym atutem tego 
rodzaju korespondencji były umiesz-
czane z drugiej strony fotografie miejsc, 
obiektów, reprodukcje malarskie, gra-
fiki itp. Wiadomość jest zakończona 
uroczym: Serdeczne ucałowania prze-
syła Jaśka.

Nie wiadomo dlaczego Janina prze-
bywała w tym okresie w Paryżu. Czy 
było to związane z kształceniem, czy 
wyszła za mąż za Francuza, czy przeby-
wała u krewnych lub znajomych szkoląc 

Zajęcia dla grup zorganizowa-
nych odpowiednie dla dzieci z klas 
i- iii szkoły podstawowej

Warsztaty poprzedzone będą krótkim 
zwiedzaniem wystawy Mera-Błonie – tak 
biło serce miasta.

Opowiemy dzieciom, co to była 
„Mera-Błonie” oraz dlaczego istnie-
nie zakładu było tak ważne dla historii 
miasta. Uczestnicy dowiedzą się także 
jak ich rodzice a częściej dziadkowie lub 
pradziadkowie spędzali czas w pracy 
i nie tylko. Czym interesowali się ludzie 
w tamtych czasach? Jak organizowali 
sobie czas wolny? Dlaczego ich inicja-
tywy były takie ważne? Na te i inne py-
tania postaramy się odpowiedzieć pod-
czas wstępu. Dzieci dowiedzą się też, 
jakie szkoły znajdowały się na terenie 
zakładu oraz dlaczego były potrzebne.

Tym sposobem przejdziemy płynnie 
do zajęć, które umilały czas dzieciom 

w „merowskim” (i nie tylko „merow-
skim) przedszkolu…

Część warsztatowa będzie poświęco-
na odkrywaniu magii wyświetlanych na 
ścianie za pomocą dawnego projektora 
kadrów z bajek.

Zanim to jednak nastąpi dzieci otrzy-
mają „mini przeglądarki” z pojedynczymi 
kadrami do obejrzenia. Dowiedzą się, jakie 
proste zasady pozwalają na wyświetlanie 
obrazów.

Następnie animator będzie wyświe-
tlał bajkowe kadry, ale… opowiedzenie 
historii będzie należało już do dzieci! 
Każdy z Uczestników będzie miał za za-
danie wymyślenie własnej „małej histo-
rii” pasującej do obrazka, a kolejna oso-
ba będzie nawiązywała do tego, co było 
opowiedziane wcześniej. W ten sposób 
powstaną zupełnie nowe, kreatywne bajki, 
ale podane w „starym wydaniu”.

Dla dzieci zajęcia będą okazją do:
•	 Zdobycia podstawowej wiedzy o hi-

storii „Mery-Błonie” – najważniej-
szego lokalnego zakładu działają-
cego w drugiej połowie XX wieku.

•	 Udziału w kreatywnej zabawie, która 
przybliży najmłodszym rozrywkę 
wcześniejszych pokoleń.

•	 Współpracy w grupie, której będzie 
wymagało wspólne tworzenie opo-
wieści.
Serdecznie zapraszamy chętne klasy do 

zgłaszania się na zajęcia.
Marlena Kucharska-Nowotko

Kierownik Działu Edukacji i Projektów 

Przenieśmy się w świat bajek PRL!

Pocztówki do Błeszyńskich, cz. 1

Pocztówka nr 1. 27.11.1912 r., 
wym. 8,9 x 14 cm. (rewers)
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CZas Na histoRię

Praca w zakładach precyzyjnych, jak 
sugeruje nazwa, wymagała dokładno-
ści. Zapewne to głównie z tego względu 
do pracy w ZMP, a następnie „Merze
-Błonie” chętnie przyjmowano młode 
kobiety, których atutem była zwinność 
i skrupulatność.

Prawdopodobnie z tego względu już 
w latach 60. kobiety stanowiły mniej 
więcej połowę zatrudnionych. Dużym 
wsparciem dla nich była działalność 
Komisji Kobiet Pracujących, która ota-
czała opieką pracownice i niosła im po-
moc w różnych dziedzinach. Komisja 
prowadziła między innymi specjalne 
akcje ułatwiające świeżo przyjętym pra-
cownicom adaptację w nowym miejscu 
pracy. Ponadto organizowała także różne 
szkolenia oraz kursy pomagające kobie-
tom podnosić swoje kwalifikacje zawo-
dowe, ale także rozwijać umiejętności 
przydatne w codziennym życiu (takie 
jak na przykład gotowanie, czy szycie). 

Kobieca strona „Mery – Błonie”

się w języku i tak zwanym światowym 
obyciu. W korespondencji, zwracając 
się do swoich bliskich, używa liczby 
mnogiej: Dziwimy się (…) Wobec tego 

pewne jest, że we francuskiej stolicy 
przebywała z kimś bliskim sobie oraz 
rodzinie z Błonia i Warszawy. Może 
z mężem, może kimś z rodzeństwa.

Głową rodziny Błeszyńskich z Błonia 
był notariusz (dawniej zwany rejentem), 
który prowadził kancelarię w mieście, 
w latach 1909–1932. Wybudował tu też 
willę w stylu secesyjnym, która po jego 
śmierci została odkupiona przez gminę 
i przeznaczona na siedzibę szkoły po-
wszechnej numer 2 (obecna w nim do 
dziś szkoła im. Maksymiliana Kolbego).

Każda z pocztówek zawiera na 
odwrocie fotografie rzeźb z wystaw 
w Muzeum Pałacu Luksemburg 
(Musée du Luxembourg). Omawia-
ną zdobi rzeźba autorstwa Alfreda 
Boucher’a z jego cyklu Aux Champs, 
przedstawień kobiet, najczęściej nagich 
lub półnagich wkomponowanych w su-
rowo ciosane tło albo wyłaniających 
się z niego.

c.d.n. 
Jarosław Ilski

Główny Inwentaryzator ZbiorówPocztówka nr 1. 27.11.1912 r., wym. 8,9 x 14 cm. (awers)
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Fot. 1, fot. 2.: Załoga oraz wnętrze 
otwartej w 1972 roku stołówki 
Źródło zdjęć: Głos Załogi
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Z inicjatywy Komisji w „Merze-Bło-
nie” odbywało się wiele spotkań roz-
rywkowych oraz imprez kulturalnych 
skierowanych do pań w różnym wieku.

Dużym ułatwieniem dla kobiet 
pracujących w zakładzie było istnienie 
przyzakładowego żłobka oraz przed-
szkola. Do żłobka przyjmowano nawet 
kilkumiesięczne dzieci, co pozwalało 
matkom na stosunkowo szybki powrót 
do pracy. Dzięki zlokalizowaniu żłobka 

nieopodal zakładu, matki mogły od-
wiedzać swoje dzieci w czasie pracy, 
aby je nakarmić. Z pewnością dużym 
odciążeniem dla rodziców był zorga-
nizowany przez zakład transport do 
przedszkola. Przez lata dzieci „z mia-
sta” do przyzakładowego przedszkola 
dowożone były tzw. doczką, która do 
dzisiaj z rozrzewnieniem wspominana 
jest zarówno przez rodziców, jak i do-
rosłe już dzieci. Komisja Kobiet Pracu-
jących wspierała także organizowanie 
różnych wydarzeń dla najmłodszych, 
w tym przedszkolnych zabaw choinko-
wych, podczas których każde dziecko 
dostawało paczkę.

Stołówka przyzakładowa
Ważnym elementem „Mery-Błonie” 

oraz życia jej pracowników była stołówka. 
Początkowo ulokowana została w jed-
nym z budynków „odziedziczonych” po 
dawnej Fabryce Zapałek. Warunki spo-
żywania posiłków zdaniem pracowników 
pozostawiały jednak wiele do życzenia. 
Wielokrotnie na łamach „Głosu Załogi” 
przeczytać można było narzekania m.in. 
na brak wystarczającej ilości miejsc siedzą-
cych, „kiwające się” stoły, czy brak możli-
wości przewietrzenia pomieszczenia. Stan 
techniczny stołówki pod koniec lat 60. był 
tak zły, że postulowano nawet jej remont 
w czynie społecznym!
Sytuacja znacznie zmieniła się w 1972 roku, 
gdy do dyspozycji pracowników „Mery
-Błonie” oddano nową stołówkę ulokowa-
ną w specjalnie wybudowanym na ten cel 
budynku. Nowa stołówka posiadała no-

woczesne zaplecze kuchenne, w którym 
pracowało około 17 kobiet. Dzięki temu 
była w stanie wydać nawet 500 posiłków 
dziennie! Serwowano w niej m.in. śniada-
nia, smaczne obiady (z możliwością wzięcia 
ich „na wynos” do domu), a także słynne 
zupy regeneracyjne z wkładką mięsną.

Obok stołówki działał także kiosk, 
w którym można było zaopatrzyć się 
w podstawowe artykuły spożywcze – 
pieczywo, wędliny czy napoje. Podobne 
bufety funkcjonowały także na terenie 
niektórych wydziałów. Pracownicy narze-
kali jednak na niedostateczne zaopatrzenie 
bufetów. Problemem były też długie ko-
lejki tworzące się przed kioskami często 
na długo przed ich otworzeniem.
Do dziś wielu pracowników „Mery
-Błonie” z sentymentem wspomina 
przyzakładową stołówkę oraz serwowa-
ne w niej dania. Jeśli również Państwo 
chcą przenieść się myślami do czasów 
„Mery-Błonie” serdecznie zaprasza-
my na wystawę „Mera-Błonie”- tak 
biło serce miasta do15lipca 2024 roku 
w Muzeum Ziemi Błońskiej!

Paulina Bylinka-Rosa 
Specjalista ds. historycznych

Fot. 3, fot. 4.: Kiosk i kolejka do niego 
Źródło zdjęć: Głos Załogi
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Fot. 3

Kalendarz  
Wydarzeń 

Do 15 lipca 

– Wystawa „Mera-Błonie” 
– Tak biło serce miasta, sala 

wystaw czasowych, MZB

8 czerwca  

– Dzień Rodzinny  
w Muzeum Ziemi Błońskiej

13 czerwca 

 – Konferencja Między 
Miastem a Zakładem. 

Wpływy zakładów na rozwój 
miast w drugiej połowie XX 
wieku. Studium przypadku 

„Mery-Błonie” i innych 
okolicznych zakładów.
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MERA-BŁONIE – tak biło serce naszego miasta - 
otwarcie wystawy stałej w Muzeum Ziemi Błońskiej
20 kwietnia br. w Muzeum Ziemi Błońskiej nastąpiło otwarcie wystawy 
o nazwie „MERA-BŁONIE – tak biło serce miasta”.

Otwarcia ekspozycji dokonała 
dyrektor Olimpia Markiewicz przy 
udziale sekretarza gminy Przemy-
sława Kubickiego, przewodniczącego 
Rady Miejskiej i jednocześnie pre-
zesa Towarzystwa Przyjaciół Ziemi 
Błońskiej Tomasza Wiśniewskiego, 
proboszcza parafii księdza kanonika 
Tadeusza Gałeckiego i licznych gości.

Wystawę zorganizowali i opraco-
wali pracownicy Muzeum na pod-
stawie licznych wywiadów z byłymi 
pracownikami Zakładów Mechanicz-
no-Precyzyjnych „MERA-BŁONIE” 
oraz dostarczonych przez nich mate-
riałów i eksponatów, a wiodącą rolę 
w tym projekcie miała pani Marlena 
Kucharska-Nowotko.

Była to wspaniale wykonana gra-
ficznie i poglądowo praca przypomi-
nająca działalność Zakładów w sferze 
socjalnej w tematyce mieszkalnictwa, 
zakładowej służby medycznej, dzia-
łalności zakładowej stołówki, życia 
kulturalnego załogi, działalności 
zakładowych ośrodków wypoczyn-
kowych, szkolnictwa, organizacji 
społecznych. Bogato ilustrowane 
fotografiami z owych czasów ścia-
ny muzeum oraz projekcje na mo-
nitorze, a także wywiady z byłymi 
pracownikami „MERA-BŁONIE” 
przypominały licznie zgromadzo-

nym gościom o znaczącej roli Za-
kładów w rozwoju miasta Błonie. 
Wystawa będzie czynna do 15 lipca 
br. i niewątpliwie posłuży starszym 
pokoleniom przypomnieniem o zna-
czącej roli „MERA-BŁONIE” w hi-
storii polskiego przemysłu owych 
czasów, a także ożywi indywidualne 
wspomnienia z pracy w błońskiej 
fabryce, a młodszym pokoleniom 
wzbogaci i pomoże ugruntować wie-
dzę o historii naszego miasta Błonie.

W imieniu Zarządu TPZB: 
Jerzy Bezpałko
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Kontakt 
Numer kontaktowy do 
muzeum: 22 770 70 30
Godziny otwarcia muzeum:  
 
wtorek, czwartek, piątek:  
9.00-16.00,
środa: 10.00-18.00,

sobota: 10.00-15.00

 
Zachęcamy do śledzenia aktualno-
ści muzealnych na nowej oficjalnej 
stronie Muzeum Ziemi Błońskiej. 
Zeskanuj kod, aby otworzyć profil 
muzeum na Facebooku.
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Kącik Szaradzisty (cz. 7)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 

 

 

1 2

3 4

5 6
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9
 

Logogryf 
Litery z kolorowych pól, czytane rzędami, oraz z pól ponumerowanych 
dodatkowo od 1 do 11 utworzą hasło dodatkowe. 
Poziomo: 
1) szlachcic w powiedzeniu z mydłem. 
2) bieganie, pędzenie, latanie. 
3) używają pacy w pracy. 
4) „Niech no tylko zakwitną …”, przebój  

Haliny Kunickiej. 
5) powieść Stephena Kinga zekranizowana 

przez Stanleya Kubricka. 
 
 
 

Krzyżówka 
Litery w żółtym wężyku utworzą hasło dodatkowe – nazwę klubu piłkarskiego. 
Poziomo: 
3)  strój plażowy. 
5)  rzeszowski klub sportowy. 
8)  wesołek, kawalarz. 
9)  autor złotych myśli. 
Pionowo: 
1)  bagna, trzęsawiska. 
2)  Barbara, reżyserka „Pajęczarek”. 
4)  stan w pd.-wsch. Meksyku. 
6)  amerykańska nagroda filmowa. 
7)  rzeka na Białorusi  
     w tytule utworu Miłosza. 

 

Jolka 
W diagramie ujawnioną jedyną literę U. Litery z żółtych pól, czytane rzędami 
utworzą hasło dodatkowe – nazwę klubu sportowego. 
 
 
 
 
 
 
 
 

1 2 

Rafał Tałaj 

1 2 

W kolejności przypadkowej: 
 wielka ilość czegoś 
 kontenerowa oczyszczalnia ścieków 
 owoc palmy 
 aparat automatycznie zapisujący wartości 
 rzeźbiarz grecki z IV w. p.n.e. 
 dawniej o nadgryzionym kawałku 
 styl muzyki rozrywkowej wywodzący się 

ze społeczności Afroamerykanów 

2 1 

Marcin Radoń 

Tadeusz Basiaga 
6 

U

 

 

1 2 3

4 5 6

7 8

9

 

Pantropa 
Sposób wpisywania wyrazów wyznaczają linie pogrubione – miejsce i początek 
wpisu – do odgadnięcia. Dopisane litery w kolorowych polach utworzą 
rozwiązanie. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

W kolejności przypadkowej: 
 Mjanma 
 pełnoletni 
 glazurnik 
 amperosekunda 
 miasto Szczepcia i Tońcia 
 miasto nad Obrą 

 

Krzyżówka 
W poziome rzędy należy wpisać ciągiem nazwę obiektu pokazanego na zdjęciu. 
Pionowo: 
1) specjalizuje się w patroszeniu ryb. 
2) bada świat flory. 
3) średni rozmiar odzieży. 
4) warzywo kojarzone z Halloween. 
5) Syn Boży. 
6) ciosane na głowie. 
7) stolica Ukrainy. 
8) las syberyjski. 
9) wieczorne przyjęcie bez tańców. 
 
 
 
 
 

 

2 

  gra się na niej, trzymając ją w ustach i szarpiąc  
   palcem jej języczek 
  Ignacy, założył zakon jezuitów 
  dramat Sławomira Mrożka 
  efekt …, zjawisko związane z różnymi falami,  
   mające zastosowanie w wielu urządzeniach  
   (do diagramu w mianowniku) 

Rafał Tałaj 

2 1 

Marcin Radoń 
 

7 
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Zwykli – niezwykli: Rodzina Ulmów
14 kwietnia 2024 roku gościem dzia-

łającej przy Parafii Św. Trójcy kawiarenki 
KANA był pan Mateusz Szpytma – histo-
ryk i muzealnik, doktor nauk humani-
stycznych, wiceprezes Instytutu Pamięci 
Narodowej, a prywatnie bliski krewny bło-
gosławionej rodziny Ulmów z Markowej. 

W swojej działalności naukowej zaj-
mował się m.in. tematem ratowania Ży-
dów przez Polaków podczas okupacji 
niemieckiej. Szczególnie poświęcił się 
badaniom i popularyzacji historii rodziny 
Ulmów, zamordowanej przez Niemców 
w Markowej 24 marca 1944 r. razem 
z ukrywanymi przez nich Żydami.

Kim byli Ulmowie? Podczas spotka-
nia dowiedzieliśmy się o tym, jak zwykła 
była to rodzina.

Ślub Wiktorii i Józefa odbył się 7 lip-
ca 1935. Podczas II wojny światowej 
mieszkali wraz z sześciorgiem dzieci: 
Stanisławem, Barbarą, Władysławem, 
Franciszkiem, Antonim i Marią we wsi 
Markowa nieopodal Łańcuta. Najstar-
sze z dzieci urodzone było w lipcu 1936, 
a najmłodsze we wrześniu 1942 roku.

Ulmowie prowadzili gospodarstwo 
rolne. Józef mimo skromnego wykształ-
cenia był - jak na tamte czasy - postacią 
nietuzinkową. Zajmował się uprawą 
warzyw i owoców, pszczelarstwem, ale 
także hodowlą jedwabników. Był kon-
struktorem i pasjonatem fotografii! Do 
dziś zachowały się jego zdjęcia. Mają one 
unikatowy charakter, bowiem próżno 
szukać zdjęć z tamtego okresu ukazu-
jących polską wieś, jej codzienne życie, 

pracę, odpoczynek, a także rodzinę czy 
najbliższą okolicę. Józef był też społecz-
nikiem. Wiktoria prowadziła dom i zaj-
mowała się dziećmi. Mieszkali na uboczu 
Markowej z dala od innych gospodarstw.

Jesienią 1942 roku przyszła do ich domu 
z prośbą o schronienie rodzina Goldma-
nów: Saul z czterema synami. Ulmowie 
udzielili go na poddaszu swojego domu. 
Wkrótce do ukrywających się dołączy-
ły także kobiety. Na poddaszu w domu 
Ulmów przez ponad rok żyło osiem osób. 
Pomagali oni w gospodarstwie, w codzien-
nych pracach. Zostało to nawet utrwalone 
przez Józefa na fotografiach. Niestety, piekło 
okupacji okazało się być tuż, tuż.

Spokojne życie zostało przerwane 
24 marca 1944 r. Tuż przed świtem, w wy-
niku donosu, przyjechało do Markowej 
z Łańcuta kilku niemieckich żandar-
mów oraz tzw. granatowych policjantów. 
Wiedzieli po co jadą, gdzie i kogo mają 
szukać. Na poddaszu domu Ulmów zna-
leźli ukrywających się Żydów. Najpierw 
rozstrzelano ich, potem Wiktorię, która 
była w zaawansowanej ciąży i Józefa. Na 
koniec dowódca posterunku niemieckiej 
żandarmerii w Łańcucie, Eilert Dieken, 
podjął decyzję o zabiciu ich dzieci.

Pomimo zakazu pochówku, tydzień 
po zbrodni, krewni pochowali rodzinę 
Ulmów na pobliskim cmentarzu. Ciała 
zamordowanych Żydów zostały zabrane 
po wojnie przez organizację żydowską.

10 września 2023 roku, po trwają-
cym 20 lat procesie beatyfikacyjnym, 
Józef i Wiktoria Ulmowie oraz ich sied-

mioro dzieci, w czasie uroczystej mszy 
w Markowej, zostali ogłoszeni przez 
papieskiego delegata błogosławionymi. 
Złożyli oni ofiarę swojego życia, wyka-
zując się heroiczną, miłością bratnią.
Była to pierwsza w dziejach Kościoła 
beatyfikacja całej rodziny.

We wrześniu 1995 r., decyzją Insty-
tutu Yad Vashem w Jerozolimie, Józef 
i Wiktora Ulmowie zostali pośmiertnie 
uhonorowani tytułem Sprawiedliwych 
wśród Narodów Świata, przyznawanym 
przez Państwo Izrael osobom, które bez-
interesownie udzielały Żydom pomocy 
w czasie Zagłady.

W 2018 r. dzień zamordowania ro-
dziny Ulmów i ukrywających się Żydów 
– 24 marca – został ustanowiony z inicja-
tywy rezydenta RP świętem państwowym 
– Dniem Pamięci Polaków Ratujących 
Żydów pod okupacją niemiecką.

W marcu 2016 r. w Markowej otwarto 
Muzeum Polaków Ratujących Żydów 
podczas II wojny światowej im. Rodzi-
ny Ulmów, którego organizatorem oraz 
dyrektorem w latach 2015-2016 był nasz 
gość pan Mateusz Szpytma.

W dniach 8-9 maja br. relikwie Bło-
gosławionej Rodziny Ulmów były wy-
stawione w Niepokalanowie w ramach 
peregrynacji w naszej archidiecezji.

Serdecznie dziękujemy wszystkim 
obecnym, w tym burmistrzowi Zenonowi 
Reszce za udział w spotkaniu.

Parafia św. Trójcy



V Błoński Dzień z Historią

11 maja odbył się V. Błoński Dzień 
z Historią. To był niezapomniany dzień 
pełen atrakcji i wspólnej zabawy pod ho-
norowym patronatem Burmistrza Błonia 
oraz Starosty powiatu warszawskiego 
zachodniego. Wydarzenie przyciągnę-
ło wielu entuzjastów historii, zarówno 
dużych, jak i małych.

Nasze atrakcje sprawiły, że każdy 
mógł znaleźć coś dla siebie:
•	 rodzinna gra terenowa, która prze-

niosła uczestników w fascynujący 
świat zagadek i przygód.

•	 pokaz historyczny, który przybli-
żył nam realia minionej epoki oraz 
przypomniał okoliczności odzyska-

nia przez Polskę niepodległości
•	 kuchnia z lat 20. XX wieku, dzięki 

której mogliśmy skosztować smaków 
sprzed 100 lat! Serdecznie dziękuje-
my wszystkim, którzy przyczynili się 
do organizacji tego wyjątkowego dnia 
oraz tym, którzy wzięli w nim udział.

Jakub Bargieł
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Przedszkolaki z Przedszkola „Stokrotka” w WAT

Dzięki uprzejmości władz uczelni 
nasze przedszkolaki mogły zwiedzić 
Hangar Lotniczy oraz Park Techniki 
Wojskowej. Na miejscu każda grupa 
miała swojego przewodnika - żołnierza. 
Panowie przekazali dzieciom wiedzę na 
temat posiadanego sprzętu terenowego, 
rakietowego oraz innego wojskowego. 
Umożliwili zwiedzanie obiektów od 
środka między innymi takich jak: KTO 
Rosomak, czołg średni PT-91 Twardy, 
WZT Mors. W środku tych pojazdów 
dzieci mogły się poczuć jak prawdziwi 
żołnierze prowadzący pojazd. Natomiast 

w Hangarze Lotniczym dzieci miały 
możliwość poznania różnych rodza-
jów samolotów, śmigłowców, zarówno 
tych cywilnych jak i wojskowych. Nasze 
przedszkolaki pełne ekscytacji zwiedziły 
samoloty od wewnątrz, w tym również 
rządowy samolot Jak-50 z lat 70, gdzie 
miały mogły zasiąść za jego sterami i po-
czuć się jak prawdziwi piloci.

Przygodę w Wojskowej Akademii 
Technicznej zakończyły wielkie po-
dziękowania przedszkolaków wojskową 
kartką i głośnym „dziękujemy”. Udaną 
wizytę wszyscy zapamiętają na długo, 
a w przyszłości może, któryś z naszych 
absolwentów zawita w szeregi Akademii 
bądź zostanie zawodowym żołnierzem.

Przedszkole „Stokrotka”

11.04.2024r. dzieci z Przedszkola nr 4 „Stokrotka” - oddziały Lesznowska udały się 
na autokarową wycieczkę do Wojskowej Akademii Technicznej w Warszawie.
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Rocznica wybuchu Powstania Warszawskiego 
z historyczną grupą rekonstrukcyjną

Grupy rekonstrukcyjne cieszą się 
coraz większą popularnością. Pasjonaci 
historii drobiazgowo odtwarzają ele-
menty historyczne epoki – stroje, wy-
gląd, przedmioty codziennego użytku, 
broń. W naszej historii miało miejsce 
wiele dramatycznych wydarzeń. Dzięki 
grupom rekonstrukcyjnym możemy 
nie tylko czytać o historii, lecz także 

oglądać rekonstruowane wydarzenie, 
co doskonale działa na wyobraźnię 
i daje uczucie uczestniczenia w au-
tentycznych dziejach.

W tym roku będziemy obchodzić 
80. rocznicę wybuchu Powstania War-
szawskiego. W związku z tym naszą 
szkołę odwiedziła grupa artystyczna 
Rekonstrukto. Ich misją jest propago-
wanie wśród dorosłych i młodzieży 
historii, archeologii oraz dziedzic-
twa kulturowego. Wykorzystują do 
tego pokazy historyczne oraz zabawy. 
Tym razem zaprezentowali naszym 
uczniom pokaz historyczny związany 
z doniosłym i bardzo ważnym wyda-
rzeniem z nieodległej historii Polski, 
jakim było Powstanie Warszawskie. 
Podczas pokazu omówiono i zapre-
zentowano sytuację Polaków podczas 
wybuchu powstania. Pokaz dostarczył 
wszystkim wielu wrażeń. Rekwizyty 
pochodzące z tamtego okresu zachę-
ciły do aktywnego udziału w lekcji. 
Bez wątpienia największą atrakcją dla 
uczniów była możliwość wcielania się 

w rolę bohaterów walczących o naszą 
ojczyznę.

Dziękujemy za wspaniałą inicjatywę. 
Cieszymy się, że dla dzieciaków historia 
jest nie tylko martwym przedmiotem 
uczonym z podręczników, lecz auten-
tycznym przeżyciem przeszłości.

Karolina Sionek
SP1

NR 5 • 2024 r. 45

ZE SZKÓŁ I PRZEDSZKOLI



W ramach akcji uczniowie z gru-
py projektowej przeprowadzili szereg 
prelekcji, quizów i pogadanek na temat 
ochrony środowiska, recyclingu oraz 
państw uczestniczących w projekcie. 
Poszczególne klasy miały okazję zapo-
znać się z ebookiem przygotowanym 
w ramach projektu przez uczestników 
mobilności w Chorwacji.

Wydarzenie było doskonałą okazją do 
przypomnienia i utrwalenia kluczowych 
pojęć związanych z ekologią, dbaniem 
o naszą planetę i świat wokół nas. Pro-
jekty europejskie nie kończą się z chwi-
lą, w której upływa data zakończenia 
wspólnych działań, pozostają na stałe 
w świadomości społeczności szkolnej. 
Ich uczestnicy dzielą się zdobytą wiedzą 
i doświadczeniami z innymi, a dzięki 

wizytom grup projektowych w naszej 
szkole, przedsięwzięcie jest wspólnym 
doświadczeniem całej placówki, sprzy-
ja integracji z rówieśnikami z innych 

europejskich państw oraz motywuje do 
nauki języków obcych.

Agnieszka Zimak
Koordynator projektu Erasmus+ w SP3

Erasmus+ w Szkole Podstawowej nr 3  
im. Hugona Kołłątajaw Błoniu
W naszej szkole odbył się tydzień upowszechniania rezultatów projektu Erasmus+ 
,,Be the solution-recycle” 2020-1-HR01-KA229-077809_2.

 NR 5 • 2024 r.46

ZE SZKÓŁ I PRZEDSZKOLI



Na początku tygodnia każda klasa 
wykonała plakat zachęcający do właści-
wych nawyków żywieniowych. Ucznio-
wie wzięli też udział w zajęciach pro-
filaktycznych: klasy młodsze poznały 
piramidę żywieniową i najważniejsze 
zasady komponowania codziennego 
jadłospisu, natomiast starsi uczniowie 
uczestniczyli w wykładzie na temat za-
burzeń odżywania.

Główną atrakcją Tygodnia Zdrowia 
były warsztaty kulinarne, które poprowa-
dzili państwo Ewa i Tomasz Królikowscy. 
Uczniowie pod okiem mistrza kuchni 
przygotowywali pełnowartościowe, ko-
lorowe tortille oraz sushi. W kompono-
wanie zdrowych przekąsek zaangażowali 
się zaproszeni goście: burmistrz Błonia 
Zenon Reszka oraz naczelnik Wydziału 
Oświaty Kultury i Sportu Urszula Tkacz. 

Koleją atrakcją, zachęcającą do ak-
tywności fizycznej był trening zumby, 
który okazał się  świetnym sposobem 
na zabawę w rytmie muzyki. Grupowe 
układy taneczne rozwijały umiejętności 

związane z koncentracją i koordyna-
cją ruchową i dostarczyły uczestnikom 
mnóstwo pozytywnej energii.

Tydzień Zdrowia zakończyliśmy 
występami, podczas których uczniowie 
zaprezentowali ciekawe układy taneczne. 
Za wspaniałe zaangażowanie wszystkie 
klasy otrzymały kosz owoców.

Serdecznie dziękujemy: państwu Ewie 
i Tomaszowi Królikowskim za inspirują-
ce zajęcia kulinarne oraz profesjonalną 
organizację wydarzenia, mamom z Rady 
Rodziców SP3 za nieocenioną pomoc, 
poświęcony czas i zaangażowanie, pani 
Martynie Szot za poprowadzenie zajęć 
tanecznych, Gminnej Komisji Rozwiązy-
wania Problemów Alkoholowych w Bło-
niu za finansowe wsparcie wydarzenia 
oraz  sponsorom: firmie „Makulino Fo-
odservice Daniel Makulski Ołtarzew” – za  
świeże warzywa oraz firmie „Unifood 
Smaki Świata Mirosław Laskowski Ra-
dosław Jóźwiak” – za produkty kuchni 
orientalnej. 

SP3

Tydzień zdrowia w Szkole Podstawowej nr 3
W dniach 8-12 kwietnia w Szkole Podstawowej nr 3 im. Hugona Kołłątaja w Błoniu 
odbył się tydzień poświęcony promowaniu zdrowego stylu życia pod hasłem 
„Zdrowo się odżywiamy i o formę dbamy”. Był to czas nauki i zabawy obfitujący  
w liczne atrakcje i ciekawe aktywności kształtujące postawę prozdrowotną.
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„Każde dziecko o tym wie:  
chcesz być zdrowy - ruszaj się!”

Przedszkolaki z błońskich przedszkoli 
miały okazję poczuć prawdziwą spor-
tową rywalizację. W wydarzeniu wzięli 
udział reprezentanci Przedszkola Pu-
blicznego nr 2 „Promyczek”, Przedszkola 
Publicznego nr 3 im. Jana Brzechwy, 
Przedszkola Publicznego nr 4 „Stokrot-
ka”, Przedszkola Publicznego nr 5 im. 
Kubusia Puchatka oraz Przedszkola Pu-
blicznego nr 6 „Iskierka”. Olimpiada roz-
poczęła się powitaniem przedszkolaków, 
ich opiekunów oraz dyrektor Przedszkola 
nr 3 Joanny Gawryszewskiej, która ofi-

cjalnie otworzyła imprezę. Zawodnicy 
złożyli uroczyste przyrzeczenie, a także 
zaprezentowali specjalnie przygotowane 
okrzyki bojowe. Dzieci wzięły udział we 
wspólnej tanecznej rozgrzewce, a na-
stępnie przystąpiły do rywalizacji. Na 
małych sportowców czekało 6 konku-
rencji takich jak: rzuty do celu, slalom, 
skoki w workach, szukanie skarbów oraz 
tor przeszkód, które odbywały się w du-
chu fair play. Po zakończonej rywalizacji 
każda reprezentacja otrzymała dyplom 
oraz puchar z rąk dyrektor Przedszkola 

nr 3, a mali zawodnicy dodatkowo po 
pamiątkowym dyplomie.
I miejsce – P6 „Iskierka”
II miejsce – P5 im. Kubusia Puchatka
III miejsce – P4 „Stokrotka” 
IV miejsce – P2 „Promyczek”
V miejsce – P3 im. Jana Brzechwy

Mamy nadzieję, że wydarzenie spra-
wiło dużo radości naszym błońskim 
przedszkolakom.

Joanna Bogucka
Aneta Łomża

24 kwietnia na sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 1 odbyła się II Błońska 
Międzyprzedszkolna Olimpiada „na sportowo, na wesoło” zorganizowana przez 
Przedszkole z Oddziałami Integracyjnymi nr 3 im. Jana Brzechwy.
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Wyjazd uczniów SP2 do Niemiec

W ramach wymiany, finansowa-
nej ze środków „Polsko-Niemieckiej 
Współpracy Młodzieży”, przez tydzień 
uczestniczyliśmy w bardzo bogatym 
programie stworzonym przez naszych 
niemieckich przyjaciół.

Zaczęliśmy od zwiedzenia Wetter, 
miejscowości położonej w obrębie pasma 
górskiego Burgwald, w dolinie rzeki Wet-
schaft. Widzieliśmy m.in. dawną synagogę 
i kościół z XIIIw.; byliśmy na spotkaniu 
z burmistrzem miasta, zjedliśmy pyszne 
lody, a przede wszystkim poznawaliśmy 
szkołę, do której uczęszczają nasi niemiec-
cy koledzy i koleżanki.
W kolejne dni odwiedziliśmy 3 miasta: 
Kassel, gdzie zwiedziliśmy Galerię Ma-
larstwa i Muzeum braci Grimm, którzy 
tu żyli i tworzyli, ośrodek uniwersytecki 
Marburg ze wspaniałym kościołem św. 
Elżbiety oraz gotyckim zamkiem i jedną 
z najważniejszych metropolii finansowych 
świata - Frankfurt nad Menem.

Poza zwiedzaniem nasi uczniowie 
uczestniczyli w wielu atrakcjach; były 
kręgle, mini golf, gra terenowa po 
Marburgu… Poza tym braliśmy udział 
w lekcjach w niemieckiej szkole i dzia-
łaniach organizowanych przez rodziny, 

u których gościliśmy, a które przyjęły 
nas tak, że czuliśmy się jak w domu! 
Były więc trampoliny, zajęcia w straży 
pożarnej, wyjście do kina, grill, wspólne 
spacery, a nawet futbol amerykański!

Pobyt w Niemczech był wspaniałym 
doświadczeniem zarówno dla uczniów 
jak i ich opiekunów. Wszyscy mieliśmy 
okazję do ćwiczenia języków obcych, 
na czele z niemieckim i angielskim, po-
znawania nieznanej nam kultury i tra-
dycji oraz zasad funkcjonowania szkoły 
w kraju naszych zachodnich sąsiadów. 
Dodajmy do tego jeszcze przygody, 
które przeżyliśmy podczas podróży 

pociągami, zakupy w niemieckich 
sklepach, odwiedziny w niemieckim 
McDonald’s… Naprawdę się działo!

Wartością dodaną była również in-
tegracja naszej polskiej grupy i nowe 
przyjaźnie, które mają szansę na kon-
tynuację. Przy pożegnaniu polało się 
prawdziwe morze łez; z żalem żegna-
liśmy piękne Wetter; równocześnie 
jednak z nadzieją na kolejne spotka-
nie, które zaplanowaliśmy już za kilka 
miesięcy, we wrześniu!

Uczestnicy wyprawy do Niemiec: 
uczniowie SP2 i ich opiekunowie

15 kwietnia jedenaścioro uczniów klas siódmych i ósmych SP2 w Błoniu, pod 
opieką dyrektor Aldony Cyranowicz i nauczyciela języka niemieckiego Krystiana 
Ciszewskiego, wyjechało do malowniczej miejscowości Wetter w Hesji. Znajduje 
się tam szkoła, z której młodzież gościła w październiku ubiegłego roku w naszym 
mieście, szkole i w naszych domach.
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Nie wyobrażam sobie dnia bez sali  
i treningu – rozmowa z naszą uczennicą  
i zawodową tancerką

Małgorzata Szczepocka uczennica kla-
sy 3 LR zajęła wraz ze swoim zespołem 
I miejsce w Mistrzostwach Polski IDO 
(International Dance Organization), 
stając się w ten sposób Mistrzynią Pol-
ski w street dance show. Obecnie tańczy 
w zespole V2 w Egurrola Dance Studio 
i specjalizuje się w stylu comercial dance 
oraz hip hop.

Kiedy i jak zaczęła się Twoja przygoda 
z tańcem?

Rodzice wysłali mnie na zajęcia z bale-
tu, aby poprawić moją postawę. Miałam 
wtedy 4 lata. Nie zdawałam sobie sprawy, 
jak bardzo pokocham tę dziedzinę sportu 
i jak długo będzie mi towarzyszyć. Jestem 
ogromnie wdzięczna za ten początek.

Jaki był kolejny ważny krok?
W wieku około 10 lat zajęłam się tańcem 

na poważnie. To wiązało się z wyjazdami 
na konkursy, zawody, udziałem w różnych 
wydarzeniach. Kształtował się wtedy mój 
charakter i wyraz artystyczny. Dzięki zawo-
dom zrozumiałam, że nie tylko ja czerpię 
przyjemność z tańca, ale również mogę 
dawać pozytywną energię widowni i moim 
najbliższym.

Jakie style Cię fascynowały?
Od początku próbowałam różnych 

stylów, od baletu po hip hop. Tańczyłam 
disco dance w zespole TARCHO TEAM 
JUNIORS - najbardziej pomogło mi to 
w dynamice, sile tańca i uzyskaniu gib-
kości ciała. Po 4 latach zaczęłam tańczyć 
jazz w zespole J TEAM JUNIORS, tam 
nauczyłam się techniki tańca jazzowego, 
wyrazu artystycznego, słuchania i dbania 
o swoje ciało. Nie zabrakło również pracy 
z kamerą. W międzyczasie uczęszczałam 
na dodatkowe zajęcia z hip hopu do Karo-
la Ociepki, dzięki któremu opanowałam 
technikę tańca hip hopwego i zdobyłam 
3 miejsce w duecie na Mistrzostwach EDS.

Na co się ostatecznie zdecydowałaś?
Kiedy skończyłam 16 lat, musiałam 

opuścić juniorów i przejść do adultsów. 
Już wiedziałam, co chcę tańczyć, z czego 
czerpię największą satysfakcję. Jest to ta-
niec komercyjny zwany także street dance 
show - taniec pod reklamy, teledyski łączący 
w sobie wiele stylów tanecznych. Tak zapo-
czątkowałam karierę w najlepszym zespole 
w Polsce w kategorii comercial dance - V2.

Kim są Twoi mistrzowie?
Tańczyłam u boku niesamowitych tre-

nerów i tancerzy. Dzięki nim nauczyłam 
się słuchania muzyki i odwzorowywania 
jej poprzez taniec na kilka sposobów. 
W każdym stylu mam kilka autorytetów, 
np. Contemporary - ruddo/Marie Bugon, 
High heels- beaulexx, Jazz/contemporary- 
Zuzanna Swiderska, Hip hop- Milla Kę-
dzierska /Karol Ociepka/ Marta Mościcka.

Jesteś teraz w 3 klasie liceum. Jak sobie 
radzisz ze szkolnymi obowiązkami? 

Taniec i szkoła to dwa różne światy, ale 
da się je pogodzić. Tygodniowo mam 6 go-
dzin treningów, ale przed zawodami znacz-
nie więcej, często trening kończę o godz. 22. 
Poza treningami tańczę również na różnych 
dance masterach. Godziny treningów nie 
zależą ode mnie i czasami mam problemy 
z powodu niskiej frekwencji na lekcjach. 
Są jednak nauczyciele, którzy to rozumieją 
i mnie wspierają.

W chwili obecnej daję radę, uczę się 
po treningach lub przed szkołą, bo tylko 
wtedy mam na to czas. Najważniejsza jest 

u mnie dyscyplina i determinacja, bez tego 
nie byłabym w stanie pogodzić tak bardzo 
różnych środowisk.

Na kogo zawsze możesz liczyć?
Na co dzień ogromnym wsparciem jest 

moja Mama i Babcia. Jeżdżą ze mną na 
każde zawody, kibicują na widowni. Ich 
energia i zapał nigdy nie przestaje mnie za-
skakiwać. Sukcesy to nie tyko moja zasługa, 
ale i tych kobiet, które poświeciły bardzo 
dużo czasu i swojego życia, abym mogła 
być na tym poziomie, na którym jestem.

Z czego jesteś szczególnie dumna?
Jako tancerka szczególnie dumna jestem 

z moich osiągnięć indywidualnych i zespo-
łowych np. dance battle (bitwy taneczne), 
gdzie zatańczyłam trzy style: disco dance/
jazz/hip hop i wygrałam. Jestem dumna, 
że jestem członkiem zespołu V2, z którym 
zdobyliśmy tytuł Mistrzów Polski w Street 
dance show.

Jakie są Twoje plany?
Moje plany na najbliższe miesiące to: 

Mistrzostwa EDS, zajęcia taneczne z hip 
hopu na ANY DANCE CAMP, udział 
w projekcie Tomasza Prządki, zajęcia z róż-
nych stylów tańca, zajęcia z motoryki, wy-
kłady, praca z kamerą. W wakacje planuję 
wyjechać na kilkanaście dni do Londynu, 
aby zdobyć nowe doświadczenie, poznać 
tamtejsze szkoły tańca, tancerzy i instruk-
torów z całego świata.

ZS1
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Absolwenci „Wańkowicza” 2024 

Swoją obecnością zaszczycili nas: 
dyrektor szkoły Jacek Cieślak, starosta 
powiatu warszawskiego zachodniego 
Jan Żychliński, skarbnik Kamila No-
wak, wychowawcy klas maturalnych, 
nauczyciele i pracownicy szkoły, ro-
dzice. Miło nam było gościć również 
przedstawicieli naszych parterów i firm 
współpracujących ze szkołą: Axel Biuro 

Rachunkowe, Borg Warner Mobility 
Poland, Geodis Road Network, Gre-
iner Packaging Grodzisk Mazowiecki, 
L’Oreal, Mars, Mercedes-Benz/EWT 
Automotive Polska, Remondis Elec-
trorecykling, Rhenus Freight Logistics, 
Rhenus Warehousing Solutions.

Zanim wręczono świadectwa i na-
grody odbyła się ceremonia przeka-

zania sztandaru szkoły. Nowy po-
czet sztandarowy przejął obowiązek 
i wyróżnienie reprezentowania szkoły 
w uroczystościach lokalnych i dbania 
o sztandar.

Następnie zabrał głos dyrektor szkoły 
i starosta, który wręczył również nagro-
dy starosty za uzyskanie najwyższej śred-
niej ocen. Amelia Marciniak z klasy 4LR 
uzyskała najwyższą średnią w liceum 
- 5.05, a Zuzanna Pałuba z klasy 5TL 
najwyższą średnią w technikum - 5,62.

Świadectwa z wyróżnieniem, nagro-
dy za wyniki w nauce, ale także za dzia-
łalność społeczną i osiągnięcia sportowe 
odebraliz rąk dyrektora Jacka Cieślaka 
uczniowie liceum i technikum.

Dzięki naszym Partnerom nagro-
dzeni zostali też czterej najlepsi ucznio-
wie z każdego kierunku technikum.

Fundatorami nagród finansowych 
byli: Firma Białuty, Rhenus Wareho-
using Solutions Polska, Greiner Packa-
ging Grodzisk Mazowiecki, natomiast 
Fundatorami nagród rzeczowych: Gre-
iner, L’Oreal, Geodis, Katcon, Mars.

Dodatkowo przedstawicielka firmy 
Borg Warner wręczyła ufundowaną 
przez firmę nagrodę rzeczową dla ab-
solwenta kierunku technik mechatro-
nik Bartłomieja Michalczyka za inicja-
tywę i wzorową postawę na zajęciach 
i praktykach zawodowych.

W tym wyjątkowym dniu był też 
czas na podziękowania i listy gratula-
cyjne dla rodziców, życzenia i upomin-
ki od uczniów klas przedmaturalnych, 
a także słowa pożegnania i podzięko-
wania wygłoszone przez przedstawi-
cieli absolwentów.

Po końcowym przemówieniu dy-
rektora i zakończeniu części oficjalnej 
odbyły się jeszcze spotkania z wycho-
wawcami i sesje fotograficzne.

Życzymy naszym absolwentom re-
alizacji planów i marzeń. Mamy na-
dzieję, że będą nas odwiedzać.

ZS 1

26 kwietnia w auli ZS nr 1 odbyła się uroczystość zakończenia nauki w szkole 
średniej. Liceum ukończyło 31 osób, a technikum 66.
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Wańkowicz na Erasmusie+ po raz drugi

21 kwietnia 2024 r. nasi ucznio-
wie po raz drugi pojechali na zagra-
niczne praktyki zawodowe do Włoch, 
w ramach programu Erasmus+  
w sektorze: Kształcenie i szkolenia za-
wodowe. Od początku roku szkolnego 
2023/2024 szkoła intensywnie załatwiała 
wszelkie formalności.

Wśród kandydatów z klas technikum 
wybrano 31 uczestników, którzy mie-
li okazję wziąć udział w zagranicznych 
praktykach. Byli to uczniowie wyróżnia-
jący się zachowaniem, wynikami w na-
uce oraz aktywnym udziałem w życiu 
szkoły, a także ci, którzy mają trudną 
sytuację materialną. Uczestnikami zo-
stali uczniowie klas trzecich i czwartych 
(w roku szkolnym 2023/2024), kształ-

cący się w Technikum nr 1 w Zespole 
Szkół nr 1 im. Melchiora Wańkowicza 
na kierunkach:

- technik ekonomista – 7 uczniów,
- technik logistyk – 8 uczniów,
- technik mechatronik – 9 uczniów,
- technik technologii żywności – 

7 uczniów.
Po uzupełnieniu formalności ucznio-

wie stali się uczestnikami projektu. Przed 
wyjazdem uczęszczali na zajęcia przygo-
towawcze z: j. angielskiego prowadzone 
przez p. Agnieszkę Gortat, zajęcia kul-
turowopoznawcze prowadzone przez 
p. Mariolę Kopańską-Wyrzykowską oraz 
zajęcia BHP i pierwszej pomocy prowa-
dzone przez p. Hannę Kossakowską. 
Z tego co wiem, uczestnicy wykazali się 

wielką kreatywnością i zaangażowaniem. 
Po zakończeniu tych zajęć, które bez wąt-
pienia były przydatne dla uczniów, nad-
szedł czas na przygotowania do wyjazdu.

Uczniowie wraz z opiekunami 
(p. Agnieszką Gortat, p. Emilią Kierzkow-
ską, p. Mariolą Kopańską-Wyrzykowską 
i p. Iwoną Semeniuk) wyjechali do Włoch 
w terminie: 21.04 – 04.05.2024 r. W trak-
cie jazdy mogliśmy podziwiać piękne 
krajobrazy austriackich i włoskich Alp.

Po przyjeździe na miejsce uczniowie 
zapoznali się z opiekunami praktyk, miej-
scami zajęć oraz zasadami BHP i regula-
minami. Na koniec dnia mieliśmy okazję 
przespacerowania się po malowniczej 
miejscowości Cattolica, w której się za-
trzymaliśmy. Dwunastodniowy pobyt we 
Włoszech został podzielony na codzien-
ne zajęcia praktyczne (w tygodniu) oraz 
wycieczki turystyczne w weekend i po 
praktykach.

ZAJĘCIA PRAKTYCZNE  
WE WŁOSZECH

Praktyki były podstawowym ele-
mentem naszego pobytu we Włoszech. 
Uczniowie odbywali zajęcia w zakła-
dach pracy, ale również odwiedzili firmy 
produkujące oliwę z oliwek oraz wino. 
Na miejscu praktyk, każdy uczeń mógł 
skonfrontować swoją wiedzę teoretyczną 
z praktyką. Właściciele firm i ich pracow-
nicy zajęli się grupami, aby zapoznać je 
ze specyfiką miejsc pracy.
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Projekty dofinansowane przez Unię Europejską  
Nr 2022-1-PL01-KA121-VET-000063629 oraz Nr 2023-1-PL01-KA121-VET-000131515.

Uczniowie zostali podzieleni na 
4  grupy praktyczne pod względem 
zawodów: ekonomiści, logistycy, me-
chatronicy oraz technolodzy żywności. 
W dni robocze każda grupa uczęszczała 
na zajęcia praktyczne według przydzie-
lonego harmonogramu.

Uczestnicy projektów podczas zajęć 
w firmach mogli utrwalić sobie szkolny 

materiał z przedmiotów zawodowych, 
a także porównać polskie praktyki 
z włoskimi. Wszystkie praktyki były 
prowadzone w języku angielskim, co 
pozytywnie wpłynęło na poszerzenie 
zdolności językowych wśród młodzieży. 
Uczniowie wyciągnęli wiele ciekawych 
wniosków, którymi mogli podzielić się 
w szkole po powrocie.

WYCIECZKI  
KRAJOZNAWCZE

W ramach programu kulturowego, 
który stanowił część naszego pobytu 
we Włoszech, mogliśmy zwiedzić wie-
le urokliwych i historycznych miejsc. 
Na wycieczki jeździliśmy zazwyczaj po 
odbytych zajęciach praktycznych oraz 
w weekend. Podczas dwunastodniowe-
go pobytu zwiedziliśmy: San Marino, 
Wenecję, Loreto, Bolonię, Rimini, Ca-
stello di Montegridolfo, Oceanarium 
Costa oraz Castello di Gradara. Wszyst-
kie miejsca były niezwykle piękne. 
Przeżyliśmy tam miłe chwile.

Czas wolny spędzaliśmy na pobli-
skiej plaży i spacerach po Cattolica. 
Bez wątpienia Włochy zachwyciły nas 
swoimi pejzażami, zabytkami, smakami 
oraz przyjaznym nastawieniem miesz-
kańców. Wyjazd dał nam możliwość 
zdobycia nowych umiejętności, ale 
także poszerzenia horyzontów. To był 
niezapomniany czas dla nas wszystkich. 
Wspomnienia z tego wyjazdu zostaną 
z nami na zawsze!

Emilia Kierzkowska



Pożegnanie klas czwartych  
w Liceum Broniewskiego

Nasi absolwenci usłyszeli wiele ciepłych słów – gratulacji, serdecznych życzeń, 
mądrych rad z ust dyrektora szkoły Andrzeja Trzcińskiego, burmistrza Błonia 
Zenona Reszki, przedstawicielki wychowawczyń p. Iwony Karol oraz swoich 
kolegów z klas trzecich. Z kolei czwartoklasiści podziękowali dyrektorowi, wy-
chowawczyniom i gronu pedagogicznemu za trud włożony w ich wykształcenie 
i przygotowanie do egzaminu maturalnego.

Wzruszającym momentem uroczystości było przekazanie przez absolwen-
tów uczniom klas trzecich sztandaru szkoły. Kolejne pokolenia odchodzą, 
przychodzą następne, zmienia się kadra pedagogiczna, wdrażane są nowe 
programy nauczania, a liceum działa nieprzerwanie od prawie 80-ciu lat, jest 
mocno zakorzenione w naszej małej błońskiej ojczyźnie.

Kulminacyjnym punktem uroczystości było wręczenie uczniom klas czwar-
tych przez dyrektora i wychowawczynie: Iwonę Karol, Irenę Gładkowską i Ewę 
Ciołek świadectw ukończenia szkoły. Troje absolwentów z najwyższą końcową 
średnią ocen otrzymało stypendium burmistrza Błonia: Wiktoria Nikonowicz 
(5,27), Mateusz Łoskot (5,07) oraz Dominika Książek (5,00). Pamiątkowymi sta-
tuetkami, albumami i dyplomami nagrodzono także uczniów zaangażowanych 
w pracę w samorządzie szkolnym, kole wolontariusza oraz reprezentujących 
liceum na zawodach strzeleckich i sportowych.

Po zakończeniu części oficjalnej nasi absolwenci zostali pożegnani przez 
swoich kolegów z klas trzecich, którzy obdarowali ich upominkami i zapre-
zentowali na scenie pełen ekspresji taniec nagrodzony gromkimi brawami. 
Następnie wszyscy z uwagą obejrzeli film „Maturzyści vs matura to bzdura”, 
przedstawiający zmagania naszych absolwentów z zagadnieniami z różnych 
dziedzin wiedzy, a także dowiedzieli się, jakie wydarzenia z życia szkolnego 
najbardziej zapadły im w pamięć. Spotkanie zakończyło się prezentacją zdjęć 
przypominających różne sytuacje ze szkolnego życia klas czwartych.

Piękne uroczystości już za nami, rok szkolny klas czwartych zakończony, 
życzymy więc naszym absolwentom realizacji planów związanych z dalszą 
edukacją oraz wszelkiej pomyślności.
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W dniu 26 kwietnia odbyło się uroczyste zakończenie roku 
szkolnego uczniów klas czwartych naszego liceum.  
W odświętnej atmosferze zgromadziliśmy się w Centrum Kultury. 



NR 5 • 2024 r. 55

ZE SZKÓŁ I PRZEDSZKOLI

Edukacja prozdrowotna w SP 4 w Błoniu

W SP 4 wykorzystujemy zarówno 
warsztaty metodami tradycyjnymi jak 
i nowoczesnymi. Do lekcji przeprowadzo-
nych stacjonarnie można zaliczyć spotka-
nie z policjantką z Komendy Powiatowej 
w Starych Babicach. Pani aspirant zapo-
znawała klasy I, II i III z zasadami bez-
pieczeństwa w szkole i na drodze. Klasy 
IV i V, przygotowujące się do karty rowe-
rowej, poznawały zasady bezpieczeństwa 
na drodze. Klasy VI, VII i VIII poszerzyły 
swoją wiedzę na temat odpowiedzialności 
cywilnej nieletnich.

Obecnie bardzo ważna jest szczera 
i otwarta komunikacja międzyludzka. 
Przekonać się o tym mogły klasy IV i V, 
które wzięły udział w warsztatach o otwar-
tej komunikacji. Klasa VI dowiedziała się 
jak wzmacniać poczucie własnej warto-
ści od pani psycholog z Poradni Kreska.

Przeprowadzamy także profilaktykę 
metodami nowoczesnymi i za pomo-
cą lekcji on line przekazujemy wiedzę. 
W grudniu pani psycholog z SOS Wioski 
Dziecięce przybliżała uczniom wiedzę 
o tolerancji, empatii, samoakceptacji oraz 
cyberprzemocy. Uczniowie uczestniczyli 
również w lekcjach on line w ramach Dnia 
Bezpiecznego Internetu (kampania spo-
łeczna Sieciaki) dotyczących bezpieczne-

go internetu, cyberprzemocy oraz Digital 
Wellbeing, czyli równowaga pomiędzy 
światem on line i offline.

O tym, co jeść aby być zdrowym i w peł-
ni sił, dowiedzieli się uczniowie klas I-V 

biorący udział w warsztatach zdrowego 
żywienia. Poszerzyli swoją wiedzę nt. po-
chodzenia i upraw żywności oraz produk-
cji, przechowywania, przygotowania oraz 
zrównoważonego zarządzania odpadami 
żywnościowymi. Atrakcją było spożycie 
własnoręcznie przygotowanych soków 
owocowych.

W kwietniu uczniowie obejrzeli spek-
takl „Hejter” Narodowego Teatru Edukacji. 
Spektakl na motywach książki „Mistrz 
i Małgorzata” Michaiła Bułhakowa wpro-
wadzał młodzież w tematykę hejtu i cyber-
przemocy w Internecie.

Dzięki programom profilaktycz-
nym dbamy o właściwy rozwój naszych 
uczniów!

Serdecznie dziękujemy Gminnej Komi-
sji ds. Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych za partycypowanie w opłaceniu 
warsztatów dla naszych uczniów.

SP4

Ważnym elementem rozwoju dzieci w szkole podstawowej jest pokazywanie 
właściwych wzorców zachowań. W Szkole Podstawowej nr 4 w Błoniu często 
odbywają się zajęcia profilaktyczne mające na celu promowanie właściwych 
zachowań społecznych oraz zdrowotnych.
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Zawodniczka LKS Olymp Błonie – Katarzyna 
Stańczuk Drużynową Mistrzynią Świata

1. Natalia Sadowska  
(WKS Admirał PC Best Szczecin)

2. Marta Bańkowska  
(UKS Struga Marki)

3. Katarzyna Stańczuk  
(LKS Olymp Błonie)

To nie pierwszy sukces naszej re-
prezentacji na światowym poziomie. 
W 2022 roku w Turcji, na Drużyno-
wych Mistrzostwach Świata, Polki 
(w tym Katarzyna Stańczuk) wywal-
czyły aż 3 medale: srebro w grze kla-
sycznej, złoto w rapid i brąz w blitzu. 
W tym roku nie mogło być inaczej, 
a nasze reprezentantki pojechały z na-
dziejami na najwyższe stopnie podium. 
Wśród pań dysponujemy bardzo moc-
nym zespołem i to było widać w walce 
o najwyższe laury.

Mistrzostwa odbyły się na trzech 
dystansach – czas klasyczny, szybki 
i błyskawiczny.

 Nasze rodaczki wywalczyły srebro 
w grze klasycznej (za Łotwą i przed Ho-
landią), złoto w grze aktywnej (rapid), 
wyprzedzając Ukrainki i Chinki oraz 
ponownie złoto, tym razem w grze 
błyskawicznej (blitz), zostawiając z tyłu 
reprezentacje Ukrainy i Holandii.

 Łącznie Polki rozegrały aż 23 mecze 
i przegrały zaledwie dwa – po jednym 
w tempie klasycznym oraz błyskawicznym.

Wyjazd nie doszedłby do skutku, 
gdyby nie główny sponsor - firma 
PCbest. Dodatkowo swoją cegiełkę 
w dofinansowaniu dołożył również 
Polski Związek Warcabowy.

Serdecznie gratulujemy i życzymy 
dalszych sukcesów, gdyż już na po-
czątku czerwca nasza reprezentantka 
wybiera się na Mistrzostwa Europy, 
gdzie tym razem indywidualnie po-
walczy o kolejne sukcesy.

LKS Olymp
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W dniach 01-08 maja w Portugalskiej Albufeirze odbyły się Drużynowe Mistrzostwa Świata 
w warcabach 100-polowych. Nasz kraj reprezentowała drużyna kobieca w składzie:



Od Teorii do Praktyki: Spotkanie 
z Metodą IMOPEKSIS w Błoniu

W dniu 21 kwietnia Centrum Sportu 
w Błoniu było areną transformacji w po-
dejściu do szkolenia sportowego. Pod 
przewodnictwem Tomasza Wilczew-
skiego, propagatora metody IMOPEK-
SIS, trenerzy Fundacji Akademii Bło-
nianki Błonie mieli okazję praktycznie 
doświadczyć filozofii stworzonej przez 
śp. prof. Tadeusza Hucińskiego.

Metoda IMOPEKSIS, opierając się na 
fundamentalnych wartościach dla roz-
woju młodych sportowców, nie jest je-
dynie kolejnym modelem treningowym. 
To kompleksowy system, który kładzie 
nacisk na rozwój osobisty, społeczny 
i psychologiczny, równoważąc umie-
jętności sportowe z aspektami inten-
cji, motywacji, pewności siebie, emocji, 
koncentracji, spójności i intuicji.

Spotkanie w Błoniu było znacznie 
więcej niż tylko prezentacją teoretycz-
nych założeń metody. To była praktycz-
na podróż, podczas której trenerzy mo-
gli bezpośrednio doświadczyć i zgłębić 
filozofię IMOPEKSIS poprzez aktywne 
uczestnictwo w treningach i dyskusjach.

Jednym z kluczowych elementów 
metody IMOPEKSIS jest podmiotowość 
uczestników. Trenerzy nie tylko kształ-
cą umiejętności, ale przede wszystkim 

uczą samodzielnego myślenia, refleksji 
i współpracy. Dzieci są w centrum pro-
cesu szkoleniowego, to one są nauczy-
cielami dla samych siebie, co sprzyja ich 
autonomicznemu rozwojowi.

Podczas szkolenia podkreślono także 
rolę rodziców jako kluczowych partne-
rów w procesie rozwoju dzieci. Prze-
kazane narzędzia i wskazówki mają na 
celu wspierać rodziców w budowaniu 
drogi do szeroko rozumianego sukcesu 
w dorosłym życiu.

Spotkanie w Centrum Sportu 
w Błoniu przyniosło nowe spojrzenie 
na szkolenie sportowe, a także otwo-
rzyło nowe horyzonty dla trenerów, 
którzy pragną kształtować nie tylko 
umiejętności sportowe, ale przede 
wszystkim rozwój osobisty swoich 
podopiecznych. Metoda IMOPEKSIS, 
popularyzowana przez Tomasza Wil-
czewskiego, jest zarówno narzędziem 
szkoleniowym, jak i prawdziwą mapą 
sportowego rozwoju.
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Strzelnica TenClub w Błoniu 

Strzelnica TenClub w Błoniu to wy-
jątkowe miejsce, które łączy pasjonatów 
sportu strzeleckiego w każdym wieku. 
Dzięki działającemu na terenie strzelnicy 
klubowi sportowemu mamy możliwość 
organizowania przeróżnych wydarzeń 
i zawodów, zachęcających do aktywnego 
i rodzinnego spędzania czasu wolnego.

Strzelectwo owiane jest wieloma mita-
mi i kto nie spróbował tej dyscypliny, ten 
nie wie, że na równi mogą w niej konku-
rować wszystkie osoby bez względu na 
wiek, płeć, wzrost, wagę czy kondycję 
fizyczną. Liczy się opanowanie, precyzja 
i determinacja.

W obecnej sytuacji geopolitycznej 
wiele osób postrzega umiejętność ob-
sługi broni i poznanie zasad jej działania 
jako ważny element edukacji cywilnej. 
W odpowiedzi na te potrzeby organizu-
jemy zajęcia Edukacji dla Bezpieczeństwa 
dla młodzieży w wieku szkolnym oraz 
spotkania „Pierwszy kontakt z bronią” 
dla dorosłych.

Strzelectwo doskonale trenuje te ce-
chy, które obecnie są bardzo cenione, 
a wiele osób ma z nimi problem: kon-
centracja, skupienie na celu, uważność, 
wytrwałość, konsekwencja i dyscyplina. 
Dlatego też polecane jest nie tylko jako 
forma rekreacji, ale również poprawia 
nasze wyniki w szkole czy pracy.

Na strzelnicy TenClub nie ma ogra-

niczeń wiekowych. Regularne treningi 
odbywają dzieci już od 6 roku życia, które 
nierzadko dzielą tę pasję rodzicami lub 
dziadkami.

Nasza strzelnica wybierana jest często 
jako miejsce do integracji firmowej lub 
rodzinnej. Na życzenie grup zapewniamy 
również profesjonalny catering.

Dla osób indywidualnych wystawiamy 
vouchery podarunkowe, które zawsze 
są „strzałem w dziesiątkę” i gwarantują 
niezapomniane przeżycia obdarowanego.

W każdym miesiącu organizujemy za-
równo płatne, jak i bezpłatne spotkania 
oraz warsztaty, podczas których możesz 
dowiedzieć się, jak uzyskać pozwolenie na 
broń, zapoznać się z bronią palną i oddać 
pierwsze strzały, dowiedzieć się ciekawych 
rzeczy na temat jej budowy czy uzyskać 
kwalifikacje PZSS.

Co tydzień prowadzimy treningi sta-
tyczne i dynamiczne zarówno z pistoletów 
jak i karabinów, sekcję długodystansową 
czy sekcje pneumatyczne: dziecięce i mło-
dzieżowe, które dzięki dofinansowaniu 
gminy Błonie są bezpłatne.

Co dwa tygodnie organizujemy lokal-
ne zawody. Nie musisz mieć pozwolenia 
na broń ani doświadczenia, żeby wziąć 
w nich udział i zakwalifikować się do 
rocznego turnieju.

Zachęcamy również do zostania 
członkiem naszego klubu sportowego 

TenClub i uzyskania pozwolenia na broń. 
Przeprowadzimy Cię przez cały proces 
krok po kroku. W ciągu 2 - 3 miesięcy 
będziesz mógł cieszyć się własnym Gloc-
kiem, Kałachem, czy AR-15. To prostsze 
niż myślisz. Jeśli lubisz filmy akcji i ry-
walizację sportową, nie ma co czekać. 
Warto się zapisać i realizować marzenia. 
Bo jak nie teraz to kiedy?

Tym, co wyróżnia naszą strzelnicę 
TenClub jest bez wątpienia niezwykle 
przyjazna atmosfera i dbałość o kom-
fort każdego strzelca - bez względu na 
jego poziom zaawansowania. Działamy 
również jako ośrodek szkoleniowy przez 
co każdy z naszych instruktorów chętnie 
przekazuje swoją wiedzę. Dodając do 
tego doskonałe warunki lokalowe, ja-
kie oferuje Centrum Sportu i Rekreacji 
w Błoniu, możemy śmiało powiedzieć, 
że jesteśmy jedną z najnowocześniej-
szych i najprężniej działających strzelnic 
w kraju.

Jeśli nigdy nie próbowałeś, to przyjdź 
i przekonaj się sam.

Zapraszamy od poniedziałku do wtor-
ku w godzinach 13:00 - 20:00 i w week-
endy 10:00 - 20:00.

Śledź kolejne wydarzenia na na-
zej stronie TenClub.pl lub profilu  
facebook.com/strzelnicaTenClub.

Do zobaczenia!
Ten Club

 NR 5 • 2024 r.58

SPORT



NR 5 • 2024 r. 59

sPORT

NR 4 • 2024 r. 59



Koncert patriotyczny z okazji uchwalenia 
konstytucji 3 Maja
3 maja w naszym Centrum Kultury odbyło się wyjątkowe wydarzenie muzyczne, 
które na długo pozostanie w pamięci wszystkich obecnych. Koncert pod hasłem 
„POWRÓĆMY JAK ZA DAWNYCH LAT” był hołdem dla uchwalenia drugiej na 
świecie, a pierwszej w Europie konstytucji.

Wieczór był owocem współpra-
cy wielu utalentowanych artystów, 
którzy zagościli na naszej scenie. Na 
pierwszy plan wysunęła się energiczna 
muzyka zespołu Todo Art Trio, której 
brzmienie wspaniale wprowadziło nas 
w atmosferę historycznych wydarzeń. 
Ponadto wśród wykonawców znaleźli 
się utalentowani artyści Opery Śląskiej 
oraz Gliwickiego Teatru Muzycznego, 
którzy swoimi wirtuozerskimi wystę-
pami zachwycili publiczność.

Niezaprzeczalną ozdobą wieczo-
ru były również wspaniałe głosy 
Sabiny Olbrich-Szafraniec - sopran 
i Ireneusza Miczki - baryton. Ich in-
terpretacje ponadczasowych utwo-

rów wzbudziły wzruszenie i podziw 
u wszystkich obecnych.

To wyjątkowe wydarzenie nie tylko 
dało możliwość uczczenia naszej na-
rodowej dumy i kultury, ale również 
pozwoliło zanurzyć się w historii, od-

czuwając ducha minionych czasów. 
Chcemy z całego serca podziękować 
wszystkim, którzy tego dnia przybyli 
do Centrum Kultury. Wasza obecność 
sprawiła, że to wydarzenie było niepo-
wtarzalne.
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„Zielono mi”, czyli Kino Kobiet  
w Centrum Kultury
10 maja odbyło się kolejne spotkanie z cyklu Kino Kobiet w Centrum Kultury, którego 
motywem przewodnim było hasło: „Zielono mi”. To już stały punkt na kulturalnej 
mapie miasta, gdzie panie spotykają się w przyjemnej atmosferze delektując się kawą, 
słodkościami i co najważniejsze, wyjątkowym filmem.

Jak zwykle nie zabrakło entuzjastycz-
nych uczestniczek gotowych do delekto-
wania się kinowymi doznaniami w gronie 
przyjaciółek i nowo poznanych konese-
rek sztuki filmowej. W miłej atmosferze 
można było spokojnie przygotować się 
do seansu wymieniając spostrzeżenia 

na temat wcześniejszych projekcji czy po 
prostu cieszyć się towarzystwem.

A aromatyczna kawa, zapach świeżo 
parzonej herbaty oraz rozmaite przy-
smaki, które kusiły swoim wyglądem 
i smakiem, stworzyły niepowtarzalny 
klimat wydarzenia.

Dziękujemy wszystkim Paniom, 
które nas odwiedziły i zapraszamy do 
udziału w kolejnych edycjach „Kina 
Kobiet” w Centrum Kultury, które od-
będzie się już po wakacjach.

Do zobaczenia!!!
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Dzień Gier Planszowych w Domu Kultury  
w Bramkach – Święto Zabawy i Rywalizacji
11 maja bramy Domu Kultury w Bramkach otworzyły się dla miłośników planszówek 
zapraszając do wspólnej zabawy i rywalizacji w wyjątkowej atmosferze. To był 
dzień, który na długo pozostanie w pamięci zarówno najmłodszych, jak i starszych 
uczestników, pełen niezapomnianych chwil pełnych uśmiechu i emocji.

Dla najmłodszych uczestników przy-
gotowaliśmy prawdziwą kaskadę atrak-
cji. Jedną z głównych było tworzenie 
własnej gry planszowej, gdzie dzieci mo-
gły dać upust swojej kreatywności i po-
mysłowości, projektując swoje własne 
światy pełne przygód i wyzwań. Ponadto 
nie zabrakło turnieju gier planszowych, 
gdzie mali gracze mieli okazję zmierzyć 
się ze sobą w rywalizacji o miano naj-
lepszego gracza w „chińczyka”.

Dla tych, którzy chcieli doszlifować 
swoje umiejętności w grze w warcaby, 
do dyspozycji byli mistrzowie z LKS 
OLYMP BŁONIE, gotowi podzielić 
się swoją wiedzą i doświadczeniem 
z młodszymi adeptami tej szlachetnej 

gry planszowej. A na odważnych, któ-
rzy lubią większe wyzwania, czekał 
chińczyk w rozmiarze XXL – praw-
dziwa gratka dla fanów tej klasycznej 
rozrywki.

Atmosfera była niezwykle serdeczna 
i pełna radości. Uśmiechy na twarzach 
uczestników, entuzjazm w grze i duch 
współzawodnictwa były tym, co wypeł-
niało sale Domu Kultury w Bramkach. 
Organizatorzy dziękują wszystkim, 
którzy licznie przybyli, dzieląc się 
swoją energią i pasją do gier planszo-
wych. Wasza obecność sprawiła, że 
to wydarzenie było niezapomnianym 
przeżyciem dla wszystkich.
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XV Piknik EKO-BŁONIE, 
czyli bądź EKO w domu, 
w pracy i na ulicy!!!

27 kwietnia na Rynku w Błoniu odbył się już piętnasty z kolei Piknik EKO-BŁONIE, 
który zgromadził tłumy miłośników ekologii i aktywnego spędzania czasu na świeżym 
powietrzu. Wydarzenie, które z roku na rok cieszy się coraz większym zainteresowaniem, 
ponownie udowodniło, że dbałość o środowisko może iść w parze z radosną zabawą.

Główną atrakcją Pikniku było wy-
mienianie elektrośmieci na rośliny – 
inicjatywa, która cieszy się ogromnym 
powodzeniem. Odwiedzający mieli 
okazję pozbyć się niepotrzebnych 
urządzeń elektronicznych, zyskując 
jednocześnie kwiaty czy krzewy, któ-
re wzbogacą ich domowe ogrody. To 
doskonały sposób na promowanie 
recyklingu i ekologii w praktyce.

W ramach imprezy nie brako-
wało także rozmaitych atrakcji dla 
całej rodziny. Występy artystyczne 
dzieci i młodzieży z błońskich szkół 

zachwyciły publiczność talentem i za-
angażowaniem. Gra terenowa oraz 
wycieczka do Miejskiego Przedsię-
biorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
w Błoniu stanowiły doskonałą okazję 
do nauki oraz zdobywania ciekawych 
doświadczeń.

Dla miłośników natury przygoto-
wano także warsztaty, podczas któ-
rych można było stworzyć swój własny 
mini las w słoiku – doskonały sposób 
na zielony akcent w domowym wnę-
trzu. Ponadto, uczestnicy mieli okazję 
rozwijać swoje artystyczne zdolności 

podczas warsztatów ceramicznych, 
gdzie pod czujnym okiem instrukto-
rów mogli tworzyć unikatowe dzieła.

Piknik EKO-BŁONIE to nie tylko 
doskonała okazja do integracji spo-
łeczności lokalnej, ale także świetna 
możliwość edukacji ekologicznej oraz 
aktywnego spędzania czasu na świe-
żym powietrzu. Wydarzenie, które 
jednoczy pasjonatów ochrony środo-
wiska, rodziny oraz wszystkich, którzy 
chcą mieć aktywny udział w tworzeniu 
przyjaźniejszej przyszłości dla naszej 
planety.
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